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U virovitičkom Centru kulture u četvrtak se 
održavaju „Regionalni dani EU fondova”. Panel-
raspravu, radionice i stručna predavanja orga-
niziralo je Ministarstvo regionalnog razvoja i fon-
dova Europske unije, u suradnji s institucijama u 
sustavu upravljanja i kontrole korištenja EU fon-
dova i s Gradom Viroviticom. Riječ je o informativ-
no-edukativnom događanju koji se održava diljem 
Hrvatske, a s ciljem da zainteresirani na jednom 
mjestu saznaju baš sve o EU fondovima i o tome 
kako iskoristiti priliku koju fondovi nude.

VAŽNI ZA GRADOVE, 
ALI I ZA GRAĐANE

-Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova EU 
organizira Regionalne dane EU fondova s ciljem 
da bi se što više prikazale mogućnosti financiranja 
projekata EU fondovima i da naši građani, pred-
stavnici poduzetništva, obrtnici i poljoprivrednici 
shvate da je riječ o nečemu mogućem i stvarnom. 
Postoje brojni primjeri u ovoj, ali i u svim drugim 
županijama Republike Hrvatske gdje su se određeni 
poslovni i životni ciljevi naših poduzetnika, poljo-
privrednika i obrtnika ostvarili zahvaljujući upravo 
EU fondovima. To je smisao današnjeg okupljanja 
u Virovitici, koja je četrnaesti od ukupno 30 gra-
dova u Hrvatskoj koje ćemo obići s tim ciljem.
Želimo što više popularizirati EU fondove koji ima-
ju značaj unutar Hrvatske jer velik broj investicija, 
a koje se tiču javnih investicija, realizira se upravo 
zahvaljujući EU fondovima – objasnio je Velimir 
Žunac, državni tajnik u Ministarstvu regionalnog 
razvoja i fondova EU.
Govoreći o privlačenju sredstava, napomenuo 
je kako je Hrvatska danas u puno boljoj poziciji 
u odnosu na samo tri godine. Hrvatska je kao 
najmlađa članica EU napravila značajan iskorak 
u privlačenju sredstava u vrlo kratkom roku, na-
pomenuo je V. Žunac.
– S prvim siječnjem 2017. godine, od ukupne 
alokacije od 227 milijardi eura, bilo je ugovoreno 
nešto manje od 9 posto. Već s prvim siječnjem 
2018. godine došli smo na 35 posto, s 3,2 milijarde 
eura. Početkom ove godine nalazimo se na 6,6 
milijardi eura ugovorenosti, što je više od 62 pos-
to. Možemo reći kako je riječ o zaista značajnom 
iskoraku u kojem prvi put koristimo ovako veli-
ku alokaciju europskih sredstava – poručio je V. 
Žunac.
Projekti pak zahvaćaju sve segmente javnog i 
društvenog života – od poljoprivrede, gospodarst-
va, industrije, komunalne infrastrukture, obrazo-
vanja, a korisnici su ne samo gradovi i općine nego 
i tvrtke i obiteljska poljoprivredna gospodarstva, 
udruge i organizacije civilnog društva.

PRIMJER DRUGIMA
Virovitičko-podravska županija i Grad Virovitica 
u tom području imaju važnu ulogu i primjer su 
drugim sredinama, naglasio je V. Žunac. Slaže se i 
župan Igor Andrović koji kaže kako je naša županija 
vodeća županija u Slavoniji po povlačenju sred-
stava upravo za mikro i mala poduzeća, kao i za 
ruralni razvoj.
-Ako govorimo o sredstvima koja su iskorištena 
po glavi stanovnika, isplaćeno je 3400 kuna za 
2018. godinu, što je puno više od svih ostalih 
županija koje su na području Slavonije, Ba-
ranje i Srijema. U 2018. godini, 
VIDRA je provela ukupno 194 
projekta za poljoprivrednike, 
male i srednje poduzetnike, 
u ukupnoj vrijednosti od 450 
milijuna kuna.
Isto tako, već smo pokrenuli 
projekte koji se tiču Slavonije, 

AKTUALNO2 I

Marija Lovrenc

NENAD JIROUŠ I NJEGOV OBRT POLIBOX DOBILI BESPOVRATNA EU SREDSTVA ZA NOVE STROJEVE 

“Novi CNC stroj ubrzao nam je 
proizvodnju, umjesto četvero radnika 
sada posao radi samo jedan operativac“ 
Nenad Jirouš, vlasnik obrta „Polibox“ iz 
Virovitice, na tržištu je od 1995. godine, 
kada je nakon djeda i oca, koji su se cijeli 
život bavili namještajem i drvetom, ot-
vorio vlastiti obrt za unutarnje uređenje. 
Danas se, nakon petnaestak godina 
iskustva u uređenju svih vrsta interijera, 
bavi isključivo izradom zahtjevnijih ko-
mada namještaja, pretežno za  zagrebačko 
tržište. Surađuje s arhitektima na brojnim 
projektima, a iza tvrtke koja broji samo pet 
ljudi već je niz uspješnih klijenata. Među 
njima su uz privatne naručitelje, ujedno i 
bolnice, klinike, laboratoriji, odvjetnički 
uredi, ugostiteljski objekti, tvornice… 

RADE SPECIFIČAN NAMJEŠTAJ 
Jedan od projekata je i Muzej prekinutih 
veza u kojemu će svojim prepoznatljivim 
namještajem ostaviti poseban trag. - Danas 
radimo specifične stvari, nešto što relativno 
malo firmi radi na našem tržištu i servisira 
u tim sferama u kojima poslujemo – kaže 
Nenad Jirouš, dodavši kako zahtjeve klije-
nata za suvremenim namještajem mogu os-
tvariti zahvaljujući suradnji s arhitektima, 
ali i suvremenoj tehnologiji s kojom rade 
u pogonu. Upravo tu tehnologiju Nenad je 
mogao staviti u pogon zahvaljujući fondo-
vima EU i bespovratnim sredstvima koje je 
iskoristio za proizvodnju. Iz projekta vri-
jednog 216.336 eura prošle godine dobio je 
70 posto bespovratnih sredstava, odnosno 
oko 1,1 milijun kuna. – Sam proces izrade 
projekta i prijave na natječaj trajao je vrlo 
kratko. 

BRZO I JEDNOSTAVNO DO 
PROJEKTA 

Odradio sam s Razvojnom agencijom 
Vidra VPŽ četiri kratka sastanka, ispunio 
potrebnu dokumentaciju, a oni su izradili 
cijeli elaborat. Čim je izašao natječaj preko 
Ministarstva poljoprivrede, javio sam se 
i dobio sredstva – kaže Nenad, koji ističe 
kako je danas procedura izrade i prijave 
projekata u odnosu na desetak godina 
ranije puno jednostavnija, lakša i brža. 
– Prije su obrtnici morali unaprijed isfi-
nancirati cijelu investiciju, a bespovratna 
sredstva bilo je moguće dobiti u maksimal-
nom iznosu do 50 posto. Danas je situacija 
drugačija i puno je lakše. Naravno, čovjek 
mora znati što želi, mora biti svjestan u što 
ulaže te da će bespovratna sredstva koja 
dobije morati uložiti strogo namjenski - 
objašnjava N. Jirouš koji je s novcem iz EU 
fondova te vlastitim sredstvima u godinu 

dana u pogon i nove strojeve uložio oko 
2,2 milijuna kuna. U toj velikoj investiciji 
puno mu je pomogao i kredit Hrvatske 
agencije za malo gospodarstvo i investicije 
(HAMAG BICRO), kaže, s kamatom od 
0,5 posto. – Kredit mi je  omogućio da bez 
osjećaja financijskog iscrpljivanja, u ovom 
krugu uložim u sve što mom obrtu treba 
za dugoročno poslovanje i ne preskočim 
nijednu važnu investicijsku fazu – ističe 
N. Jirouš. Kupio je tako novi CNC Biesse 
nesting stroj iz Italije, uložio u cijeli pog-
on, ventilaciju, ubrzao proces proizvod-
nje te povećao kvalitetu proizvoda koji 
isporučuju klijentima.  

AUTOMATIZIRANA 
PROIZVODNJA 

- Riječ je o petoosnom CNC stroju za re-
zanje ploča i bušenje, glodanje, koji nam 
omogućuje raditi puno operacija odjed-
nom. Uz vrhunsku preciznost, može raditi  
nepravilne oblike, npr. kuglu i predmete 
raznih organskih formi koje kasnije lako 
možemo aplicirati - bilo na namještaj, bilo 

u prostor. Ta nam tehnologija pruža puno 
jednostavniji pristup radu i obradi velike 
količine informacija. Stvorena je važna 
poveznica između same pripreme i proiz-
vodnje, koja je sada automatizirana. Kroz  
samu pripremu, nacrte i iscrtavanje, bez 
puno dodatnih radnji, elementi se šalju u 
proizvodnju, stroj ih sam reže, buši i pušta 
u daljnje procese proizvodnje, na drugi 
stroj,  lakiranje, doradu. U većini slučajeva, 
s materijalima s kojima radimo, kroz ta dva 
procesa obavi se gotovo 70 posto cjelokup-
nog procesa proizvodnje – objašnjava N. 
Jirouš koji ističe kako jedan stroj obavi 
posao za koji bi inače trebalo četiri radnika. 
- S cijelim procesom sada radi jedan opera-
tivac, jedan čovjek, a operacije se provode 
brzo, jednostavno i precizno – zadovoljno 
kaže N. Jirouš. 

NEDOSTAJE ŠKOLOVANI KADAR 
Iako je stroj zamijenio broj ljudi potreban 
za isti posao, to ne znači da obrtu treba 
manje ljudi. Naprotiv, kaže N. Jirouš, 
objašnjavajući kako za ovu vrstu posla uvi-
jek nedostaje školovani kadar. -  Na tržištu 
rada trajno je pomanjkanje ljudi za ovu 

vrstu posla, a zainteresiranost za nove 
tehnologije vrlo je mala. Teško je 

doći do informacija i edukacije 
te imati iskustvo rada na teh-
nologiji koja je netom izašla 
na tržište pa sam sretan što 
imamo ljude koji znaju raditi 
na ovom stroju i što možemo 
raditi to što danas radimo. 

Inače, za ovaj posao kojim 
se bavimo, bez moderne teh-

nologije, trebalo bi nas biti do 
30, a zasad nas petero uspijeva 

odraditi sve, na naše zadovoljstvo, ali 
i zadovoljstvo klijenata koji su nam pok-
lonili povjerenje – zaključuje N. Jirouš. 

REGIONALNI DANI EU FONDOVA PREDSTAVLJENI U VIROVITICI

Virovitica i Županija po projektima 
primjer drugim sredinama

Marija Lovrenc 

Nenad Jirouš u pogonu obrta s novim strojem

• Sam proces izrade projekta i prijave na natječaj trajao je vrlo 
kratko. Odradio sam s Razvojnom agencijom Vidra VPŽ četiri 
kratka sastanka, ispunio potrebnu dokumentaciju, a oni su 
izradili cijeli elaborat. Čim je izašao natječaj preko Ministarstva 
poljoprivrede, javio sam se i dobio sredstva – kaže Nenad.

„BORIMO SE PROTIV KRIMINALNO LOŠEG NAMJEŠTAJA“ 
Njihovi kamioni koji podsjećaju na 
policijske pravi su hit
Misle da su policija, no oni proizvode namještaj. Nenad Jirouš sh-
vatio je da za biti uočen treba imati dobru ideju, a on ju je imao: 
iskoristio je proizvod kojim se bavi, police, da s njime sugerira 
na policiju - eng. „Police“ i tako stvori prepoznatljiv brend svojeg 
obrta. Jer, kako kaže, obrt ima zanimljivu viziju:  „bore se protiv 
kriminalno lošeg namještaja“.  Tako je prije  imao kombije sa 
žuto-crnim elementima i natpisom „POLICE“, a danas, kada je 
nakon napravljenog estetskog zahvata na vizualizaciji i logotipu 
kombije označio plavom bojom i natpisom „(Ostavite mjesta za) po-
lice i ormare“, kaže da je efekt na tržištu - ostao isti. 
- Kombi uvijek primijete, gdje god dođemo, a znali smo imati i zgodnih 
anegdota s terena – sa smiješkom kaže Nenad.  
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SREDSTVA 
IZ FONDOVA 

430  

milijuna eura 

godišnje stoji 

Hrvatsku članstvo u 

Europi 

75  

milijardi kuna 

moguće je iskoristiti 

kroz fondove za sve 

strateški važne 

projekte 

6,6  

milijardi eura 

vrijedni su 

ugovoreni projekti s 

početkom ove godine 

u Hrvatskoj

AKTUALNO I 3

REGIONALNI DANI EU FONDOVA PREDSTAVLJENI U VIROVITICI

Virovitica i Županija po projektima 
primjer drugim sredinama

Baranje i Srijema, odnosno raz-
vojnog sporazuma i u okviru 
kojeg nas čekaju neke investicije 
poput sirane, projekata kulturne 
baštine, centra kulture u Cabuni, 
jezera u Orahovici…
Siguran sam da će svi ti projekti, 
kada završe i kada zažive, doprin-
ijeti boljem razvoju gospodarst-
va na području naše županije, 
samim time i zapošljavanju, ali 
naravno i jednakomjernom re-
gionalnom razvoju na području 
ne samo naše županije nego i 
u cijeloj Hrvatskoj – poručio je 
župan Igor Andrović.
Domaćin informativno-eduka-
tivnog događanja, gradonačelnik 
Ivica Kirin napomenuo je kako 

je Virovitica primjer dobre 
suradnje ne samo gradskih 

ustanova i Razvojne 
agencije 

V T A 

nego i suradnje s Virovitičko-
podravskom županijom i Raz-
vojnom agencijom VIDRA. Re-
zultat te suradnje vidljiv je na 
projektima koji svakodnevno 
mijenjaju lice Virovitice, istakn-
uo je I. Kirin.
– Uspješno dobivena sredstva 
iz EU fondova rezultat su dobre 
pripreme naših agencija i mar-
ljivih ljudi koji danomice rade 
na projektima, na vrijeme smo 
se ekipirali i na vrijeme smo 
krenuli u natječaje. U cijeloj 
priči oko fondova i sredstava, 
važna su javna ulaganja, podi-
zanje standarda, ali najvažnija 
su nam djeca i gospodarstvo.
Osim pomoći svim postojećim 
gospodarstvenicima, glavni nam 
je zadatak dovesti nove investi-
tore, ali i iskoristiti sve one pred-
nosti koje sami imamo – rekao je 
I. Kirin, naglasivši kako apsolut-
no podržavaju drvoprerađivačku 
i prehrambenu industriju, koje 
predstavljaju bazu gospodarst-

va na našem području. Na-
dalje, Gradu je važna svaka 
tvrtka, obrt i obiteljsko 
poljoprivredno gospo-
darstvo, naglasio je I. Ki-

rin. Pomoću fondova za 
njih, osigurat će se razvoj gos-

podarstva vlastitim snagama, 
zaključio je.

VLASTITI DOBRI 
PRIMJERI

U okviru prezentacije EU 
fondova, održana je i panel-
rasprava „Razvoj Virovitice 
kroz fondove Europske uni-
je“. O tome kako sredstva iz 
EU fondova utječu na Viro-
viticu i njezin razvoj govorio 
je gradonačelnik Ivica Kirin, 
dok je ravnateljica Razvojne 

agencije VTA Tihana 
Harmund upoznala sve 
sudionike s projektima 

koje Agencija provodi, na kojim 
ih područjima provodi i tko sve 
koristi sredstva iz EU. – Sve 
natječaje dočekali smo spremni 
i maksimalno smo iskoristili sva 
sredstva iz fondova koja su nam 
bila na raspolaganju – poručila 
je T.Harmund, dodavši kako su 
sretni što su uz milijunske pro-
jekte poput obnove gradskog 
dvorca i parka uspjeli kroz man-
je projekte osigurati potrebna 
sredstva i poduzetnicima, poljo-
privrednicima, organizacijama 
civilnog društva.
Neda Martić iz Razvojne agen-
cije Vidra VPŽ istaknula je kako 
je Agencija prošla dalek put od 
prvih natječaja na koje su se jav-
ljali, do danas, kada imaju 245 
projekata vezanih samo za gos-
podarstvo. Danas su sve službe 
i institucije umrežene i uhodane 
u pripremi projekata, surad-
nja između Grada i Županije 
za svaku je pohvalu pa mogu 
reći kako današnji poduzetnik 
pravomoćnu građevinsku dozvo-
lu može dobiti već za dva dana, 
poručila je N. Martić.
O tome kako su sredstva iz EU 

fondova utjecala na njihovo 
poslovanje i rad, ulaganje u 
tehnologiju, povećanje proiz-
vodnje, kvalitetniji plasman i 
konkurentnost na tržištu, govo-
rio je predstavnik tvrtke Brana 
d.o.o. Ivan Obrovac iz Virovitice, 
Arijana Šafranko Salihćehajić iz 
Šaframa d.o.o. te Nenad Jirouš 
iz Poliboxa, obrta za proizvodnju 
namještaja iz Virovitice.
Nakon panel-rasprave, održana 
su i stručna predavanja pod 
nazivom „EU fondovi kao 
mogućnost financiranja“. 
Održana je i edukacija „Kako 
napisati projektni prijedlog i 
dobiti sredstva iz EU fondova za 
male i srednje poduzetnike?” na 
kojoj su sudionici mogli saznati 
uvjete provedbe projekata koje je 
potrebno poznavati prije prijave 
na natječaj kao i kako izraditi 
projektni prijedlog. Na radionici 
su se također obradile teme ve-
zane za pripremu natječajne do-
kumentacije i proceduru slanja 
projektne prijave te se saznalo 
na čemu se najviše gube, a na 
čemu dobivaju bodovi. 

V. Žunac, I. Andrović i I. Kirin 

Panelisti su govorili o prednostima fondova
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Gost je naše rubrike „5 pitan-
ja, 5 odgovora“ Alen Bjelica, 
pročelnik Upravnog odjela za 
društvene djelatnosti Grada 
Virovitice. Ovaj put s njim 
razgovaramo o aktualnim 
pitanjima u našim školama i 
vrtiću, o ulaganju u obrazo-
vanje i o novim investicijama 
Grada vezanima za bolji stan-
dard života djece i mladih. 
1. Grad Virovitica i os-
novne škole kojima je 
Grad osnivač ishodili su 
sve potrebne suglasnosti 
za rad produženog bo-
ravka. Međutim, došlo je 
do određenih promjena. 
O čemu se radi?
Proveli smo anketu tijekom 
studenog i prosinca prošle 
godine i imali smo veliki 
odaziv. Morali smo poduzeti 
neke mjere i korake u skladu 
sa Zakonom o odgoju i obra-
zovanju u osnovnoj i sredn-
joj školi i dobiti suglasnosti, 
i to prvo Grad Virovitica kao 
osnivač, a zatim i škole jer ne 
radi se samo o čuvanju djece. 
Tu su uključeni određeni pro-
grami i aktivnosti koje će dje-
ca provoditi u produženom 
dnevnom boravku. Sve sug-
lasnosti dobili smo u izuzet-
no kratkom roku. Prije dva 
tjedna napravili smo jednu 
obvezujuću anketu da znamo 
koliko će se djece uključiti, 
kako bismo raspisali natječaje 
za učitelje koji će boraviti s 
djecom. Nažalost, u OŠ Ivane 
Brlić-Mažuranić u prvoj an-
keti bilo je 36 djece, u drugoj 
samo pet, a u OŠ Vladimir 
Nazor od 41 učenika, kra-
jnji interes iskazalo je samo 
njih sedmero. S obzirom na 
to da smo mi planirali, a i 
gradonačelnik je donio Od-
luku u skladu s Državnim 
pedagoškim standardom i 

Pravilnicima o organizaciji 
produženog boravka, prema 
kojima na skupinu od 14 do 25 
učenika treba zaposliti po dva 
odgajatelja, odnosno učitelja 
u svakoj školi, ekonomska 
cijena koju smo predložili, 
odnosno, omjer financiranja 
u odnosu 60:40, ne bi mogla 
biti održiva u novoj situaciji. 
Trenutno smo u razgovorima 
s ravnateljima i pokušat ćemo 
animirati roditelje, odnosno 
učenike da dnevni boravak 
ipak krene što prije. Ako 
to ne bude moguće, nakon 
upisa prvašića za sljedeću 
školsku godinu sigurno će 
krenuti dnevni boravak jer 
je očekivano da će veliki broj 
roditelja biti zainteresiran za 
ovakav oblik produžene nas-
tave.
2. Nakon natječaja 
za dodjelu stipendija 
gradonačelnik je odlučio 
da se stipendiraju svi stu-
denti koji su zadovoljili 
uvjete natječaja. Zašto je 
povećan broj stipendija 
i koliko je trenutno sti-
pendista u sustavu sti-
pendiranja u Virovitici?
Svake godine u studenom 
raspisujemo natječaj kada vi-
dimo koliko nam je studenata 
uspješno dalo godinu i ko-
liko ih je diplomiralo te smo 
obično raspisivali natječaj za 
deset stipendija. Ove godine 
nam se prijavilo 27 studena-
ta, od kojih je 26 zadovoljilo 
kriterije. Neki su studenti 
dobili stipendije iz drugih 
izvora, što državnih, što iz 
županije ili iz ministarstava, 
dok je dio studenata odu-
stao od stipendije. Komisija 
za stipendiranje studenata 

predložila je gradonačelniku 
da se svim studentima koji 
su ostali odobre stipendije. 
Vodili smo računa o defici-
tarnim zanimanjima koja su 
značajna za Grad Viroviticu. 
U protekloj akademskoj go-
dini imali smo 22, odnosno 
32 studenta, jer ih je desetero 
diplomiralo, što s ovih novih 
17 u sustavu stipendiranja 
trenutno čini 39 studenata. 
Stipendije su u iznosu od 
800 kuna mjesečno, svih 12 
mjeseci u godini. 
3. Uz projekte ener-
getske obnove, Grad iz 
svojeg proračuna izdvaja 
i redovna sredstva za rad 
Dječjeg vrtića Cvrčak, a 
koji je od jeseni počeo i 
s poslijepodnevnim ra-
dom. Kolika su ta sred-
stva? 
Za razliku od produženog bo-
ravka u školama, u Dječjem 
vrtiću Cvrčak godinama je 
postojala velika potreba za 
poslijepodnevnim radom. 
Projekt smo prijavili, odobren 
nam je, a projektne aktivnosti 

traju od jeseni i trajat će 30 
mjeseci, odnosno do 2022. 
godine. Dodatno smo zapos-
lili dva odgajatelja, čistačicu i 
kuharicu na pola radnog vre-
mena te nam je cilj da 40-ak 
djece može ići u poslijepod-
nevnom terminu. Mjesečni 
prosjek nam je više od 20 
djece, roditelji su zadovoljni 
jer su im djeca adekvatno, in-
stitucionalno zbrinuta.
4. Vrtićki kapaciteti ipak 
nisu dovoljni, pa je mnoge 
roditelje razveselila in-
formacija da su odobre-
na financijska sredstva  
za izgradnju nove zgrade 
vrtića. Gdje je planirana 
nova zgrada, koliki će biti 
njezin kapacitet i kada se 
očekuje izgradnja?
Planiran je novi vrtić, a kako 
je gradonačelnik najavio na 
sjednici Gradskog vijeća, u 
planu je još jedan. Dobili smo 
odobrenje iz Ministarstva 
poljoprivrede, iz Fonda za ru-
ralni razvoj, za sufinanciranje 
od 90 posto za izgradnju 
novoga vrtića. Taj vrtić pri-

javljujemo od 2015. godine, 
gradit će se u Sv. Đurđu i 
time ćemo povećati kapacitet 
vrtića. Vrtić će biti dislocira-
na zgrada postojećeg dječjeg 
vrtića Cvrčak te je u prvom 
redu namijenjen djeci koja su 
s područja sv. Đurđa, Podgor-
ja i Golog Brda, a ako ostane 
slobodnih mjesta, moći će 
ga koristiti i zainteresirani 
iz drugih naselja. Kapacitet 
vrtića je za 32 djece, koja će 
biti podijeljena u dvije sk-
upine, mješovitu za djecu od 
1. do 3. godine s 12 djece te 
skupinu za djecu od 4. do 6. 
godine s 20 djece. Planiramo 
i nova zapošljavanja za četiri 
odgajatelja, jednu kuharicu i 
čistačicu, što opet dovodi do 
toga da demografska poli-
tika rezultira i novim radnim 
mjestima.
5. Na Gradskom vijeću 
donesena je i Odluka 
o sufinanciranju rada 
vrtića u Centru za odgoj, 
obrazovanje i rehabili-
taciju? Kada se planira 
završetak izgradnje Cen-
tra i koji će sadržaji, uz 
postojeće, biti u njemu?
Novi je Centar stvarno neo-
phodan. U ovim kapacitetima 
jednostavno više nismo mogli 
djeci s poteškoćama u razvoju 
omogućiti adekvatnu skrb i 
njegu. Proteklih godina i u 
našim osnovnim školama 
otvarali smo posebne raz-
redne odjele. Investicija nove 
zgrade COOR-a vrijedna 
je 78.000.000 kuna i nije 
konačna. Radujemo se i novoj, 
dugo očekivanoj novoj sports-
koj dvorani.  Uz osnovnu 
djelatnost Centra, Gradsko 
vijeće donijelo je dvije odluke 

i to o mijenjanju Temeljnog 
akta u kojem više neće biti 
samo osnovnoškolsko obra-
zovanje djece s teškoćama 
u razvoju, nego će biti i 
predškolsko i srednjoškolsko 
obrazovanje. Za to se čeka 
ishođenje određenih dozvola, 
odnosno rješenja Ministar-
stva znanosti i obrazovanja 
pa je tako i Grad Virovitica 
morao donijeti odluku o su-
financiranju, jer sve vrtiće 
po Zakonu sufinanciraju je-
dinice lokalne samouprave. 
Uvođenjem predškolskog, 
osnovnoškolskog i 
srednjoškolskog obrazovanja 
ta djeca imat će jedan konti-
nuitet obrazovanja. Svakako 
treba napomenuti i da je Grad 
Virovitica dobio sve potrebne 
suglasnosti za izgradnju nove 
područne škole u Čemernici. 
Zgrada škole bila je prijav-
ljena za energetsku obnovu, 
međutim kada smo vidjeli što 
bismo trebali i sami uložiti u 
obnovu, ona opet ne bi bila 
adekvatna po Državnom 
pedagoškom standardu. Sto-
ga, odlučili smo se na izgrad-
nju nove školske zgrade. 
U postupku je izdavanje 
građevinske dozvole i nada-
mo se zatvaranju financijske 
konstrukcije i raspisivanju 
javnog natječaja, odnosno na-
bave za izgradnju. Možemo se 
pohvaliti da je to posljednja 
škola na području Grada Vi-
rovitice koja će biti izgrađena, 
odnosno adaptirana. Zatvorit 
ćemo jedan ciklus u kojem 
će svi mjesni odbori dobiti 
škole koje će zadovoljiti sve 
potrebne standarde. 

PET PITANJA, PET ODGOVORA: ALEN BJELICA, GRADSKI PROČELNIK ZA DRUŠTVENE DJELATNOSTI 

Grad i škole pripremili sve za produženi boravak, 
roditelji u posljednjoj anketi pokazali smanjen interes 
Razgovarala: Blaženka Grdenić • Nažalost, u OŠ Ivane Brlić-Mažuranić u prvoj anketi bilo je 36 djece, u drugoj samo pet, a u OŠ Vladimir Nazor 

od 41 učenika, krajnji interes iskazalo je samo njih sedmero. Trenutno smo u razgovorima s ravnateljima  i 
pokušat ćemo animirati roditelje, odnosno učenike da dnevni boravak krene što prije.

Alen Bjelica, pročelnik Upravnog odjela za društvene djelatnosti 
Grada Virovitice

NOVI PROGRAMI U COORU OD POČETKA NOVE ŠKOLSKE GODINE 

Grad Virovitica sufinancirat će program 
predškolskog odgoja djece s teškoćama u razvoju 
• Predškolski odgoj izuzetno je važan za djecu s teškoćama u razvoju, a rano uključivanje i rana intervencija svakako su 
najvažniji jer se izgubljeno vrijeme nikako ne može nadoknaditi - rekla je Margarita Kovačević.

Kako napreduju radovi na 
izgradnji novog Centra za 
odgoj, obrazovanje i rehabilit-
aciju (COOR), tako se priprem-
aju i novi programi koji će se 
realizirati preseljenjem u novu 
zgradu. Prije svega, riječ je o 
programima predškolskog i 
srednjoškolskog odgoja i obra-
zovanja za koje sadašnja zgrada 
nema uvjete. Na posljednjoj 
prošlogodišnjoj sjednici Grad-
skog vijeća tako je donesena 
Odluka o proširenju djelatnosti 
COOR-a na srednjoškolsko 
obrazovanje, dok je na prvoj 
ovogodišnjoj sjednici usvojena 
Odluka o sufinanciranju pro-
grama predškolskog odgoja 

djece s teškoćama u razvoju. 
Navedeni programi bi se, po 
dobivanju potrebnih suglas-
nosti nadležnog Ministar-
stva, trebali početi provoditi 
od sljedeće školske godine, 
odnosno preseljenjem u novu 
zgradu. Time će se steći materi-
jalni uvjeti kako za predškolski 
odgoj, tako i za srednjoškolsko 
obrazovanje, budući da će na 
raspolaganju biti pripadajuće 
radionice i kompletna oprema.
– Predškolski odgoj izuzetno 
je važan za djecu s teškoćama 
u razvoju, a rano uključivanje 
i rana intervencija svakako 
su najvažniji jer se izgubljeno 
vrijeme nikako ne može na-

doknaditi- rekla je Margarita 
Kovačević, dodavši da je prijed-
log da dio djece boravi u punom 
opsegu u COOR-u, a drugi dio 
da se priprema za integraciju u 
redoviti sustav.
– Jedna grupa djece, ona s 
većim teškoćama, punih bi de-
set sati boravila u COOR-u, a 
druge dvije grupe dio tjedna 
boravile bi kod nas u Centru, a 
dio u redovnom vrtiću. Znači, 
kod nas bi dobili potrebnu 
stručnu pomoć te bi mi tako 
bili prijelaz k uključivanju u 
redovne sustave, kazala je Mar-
garita Kovačević.                     

V.L. 
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Nakon što je proteklog tjedna objav-
ljen drugi Poziv Interreg V-A programa 
prekogranične suradnje s Mađarima, u 
Pečuhu je u ponedjeljak održan inicijalni 
sastanak na kojem je dogovoreno part-
nerstvo gradova Virovitice i Pečuha na 
projektu obnove Vanadisa, nekadašnjeg 
omiljenog okupljališta mladih u središtu 
grada.
Nositelj projekta bit će Grad Virovitica, a 
nakon što se razrade projektne aktivnosti 
s obje strane, u planu je prijava do svibnja 
ove godine. Inače, Grad za ovaj projekt ima 
kompletnu projektno-tehničku dokument-
aciju s važećom građevinskom dozvolom.
Sastanku na kojem je dogovoreno partner-
stvo nazočili su gradonačelnik Virovitice 
Ivica Kirin, gradonačelnik Pečuha Páva 
Zsolt, ravnateljica razvojne agencije VID-
RA Emina Kovač, ravnateljica razvojne 
agencije VTA Tihana Harmund, Miroslava 
Bato iz Razvojne agencije VIDRA, Rabine 
Kovács Eszter iz Ureda gradonačelnika 
Pečuha, Méhes Károly iz Kulturnog okruga 
Zsolnay…
Obnova Vanadisa namijenjena je u prvom 
redu mladima; ovaj bi prostor u budućnosti 
služio za organizaciju raznih manifestacija, 
ali i za provođenje slobodnog vremena. 
Vanadis je uvijek bio mjesto okupljanja 
mladih, a tako će biti i ubuduće, samo s no-
vim, bogatijim i raznolikijim sadržajima, 
naglašavaju u Gradskoj upravi.
Osim dogovora oko partnerstva na pro-
jektu, sudionici sastanka dotaknuli su se i 

drugih tema, 
budući da Virovitica i Pečuh imaju mnogo 
projekata od zajedničkog interesa, a samim 
time i potencijala za suradnju.
– Na sastanku smo se dotaknuli onih 
čimbenika koji su od iznimne važnosti za 
razvoj gospodarstva pograničnog područja. 
U tom pogledu, razgovarali smo o ob-
novi autobusne linije između Virovitice i 
Pečuha te smo istaknuli i želju da se obnovi 
stara trasa željezničke pruge Virovitica – 
Barcs. Razgovarali smo i o brzoj cesti koja 
bi trebala ići od Pečuha prema Szigetvaru i 
Barcsu te o nastavku preko Virovitice pre-
ma Zagrebu i Ljubljani, a gradonačelnik 
Pečuha govorio nam je i o proširenju piste 
zračne luke koja se nalazi nedaleko od 
Pečuha - rekao je gradonačelnik Ivica Ki-
rin koji je ovom prilikom nazočne upoznao 
s aktivnostima na izgradnji brze ceste D12, 
projektom Megazone Zapad II, kao i geot-
ermalnim potencijalom.

V.L.
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• Obnova Vanadisa namijenjena je u prvom redu mladima; 
ovaj bi prostor u budućnosti služio za organizaciju raznih 
manifestacija, ali i za provođenje slobodnog vremena.

IZ MIKEŠKOG KUTA

Slušajuć’ nediljnog komentara našiju dvojce mikeški’ 
drugara šta nam podastiru virovtičke tričarije i 
dogodovštine šaljive te pokoju mudroslovnu dozu nužnu 
da laglje poždrokamo užnu baš sam se lipo iznenadjo u 
našega Prcu koji, izgledami, nema dlake na jez’ku već 
ozbiljno svaća svoju građanštinu ulazeć’ sa svakim u 
divana i raspravu. Posebno me obradovo taj njegov 
kratki susret s gradonačelnikom Kirom i tom nesretnom 
ul’com ‘’Ivana plemenitog Zajca’’ čiji nogostup nij’ nimalo 
čestit, nolmarno prohodan nit’ plemenit već je sav 
neravan, blatnjav i teško prohodan te ko njekoji drugi 

predugo čeka na obnovu. Potli sviju izneseni’ činjen’ca 
uličnog zastupnika i ‘’oštećenika’’, predstavljene studije 
i ozbiljni’ predloga o angažiranju vrlo brze i učinkovite 
kineske graditeljske operative skup sa njijovim radnikima 
mislim dab’ gradonačelnik trebo Prcu odma’ uzet’ za 
prvog savjetnika i najt mu dostojnog mista u njekom od 
svoji resora. Pogotovo šta dosad’, kuljko j’ men’ poznato, 
nijedan stručnjak nit’ vladin ministar nij’ njikad iznijo 
programa radnog naziva ‘’Jednim udarcem tri muve!’’ 
kojim b’ se u najbržem mogućem roku rišlo sviju poderani’ 
nogostupa i ulca zajedno s’ brzom cestom do Bjelovara... 
Osim tog’ Draško b’ mogo ak’ dobije kod gradonačelnika 
mjesto, postat’ prvi nezavisni zastupnik mikeški’ 

interesa u Grackoj upravi i tribun nakon znamenitog 
Mike Mandića obzirom na svoje glasovne, umotvorne, 
organizaci’ske i glumačke sposobnosti koje 
uvik dobro dojdu u dijaloškim 
raspravama u kojima nema dostojog 
protivnika osim,naravno, gradonačelnika... 
Prava j’ grozota šta se to događa po našim špitaljima 
od strane pomanitali građana. Znamo svi kaka nam 
je situacja s otim zdravstvom i da nam falji doktora 
i ostalog medicinskog osoblja i namisto da ji se čuva 
kak’ spada umjesto portira i zaštitara se uvelo mnoštvo 
kamera koje nemogu sprečt napasnika nit’ čuvat 
njikoga...                                                                      Vaš Bera

Draška P. za pročelnika

(nedjelja) 0d  15 do 17 sati

voditelj: GORAN KOŠI

Suorganizatori:

SPORTSKA DVORANA IBM

PREUZIMANJE 

PLES, PJESMA, IGRE
KROFNE

Organizator

MASKENBAL

PREUZIMANJE 

PLES, PJESMA, IGRE
KROFNE

D
R

U
ŠT

VO “NAŠA DJECA” VIROVITIC
A

OVU NEDJELJU REZERVIRAJTE ZA 22. VIROVITIČKI DJEČJI MASKENBAL

Svi su pozvani na maskenbal u Brliće
U organizaciji Društva Naša djeca Virovitica, Turističke zajednice grada Vi-
rovitice i Grada Virovitice, u nedjelju, 10. veljače od 15 do 17 sati u sportskoj 
dvorani Osnovne škole Ivane Brlić-Mažuranić održat će se 22. Virovitički dječji 
maskenbal. Nastupi virovitičkih plesnih i pjevačkih skupina, zabavne igre pod 
voditeljskom palicom glumca Kazališta Virovitica Gorana Košija, ples, preuzi-
manje ključeva Grada, odabir najmlađe maske i slasne krofne samo su dio 
zabavnog programa ovogodišnjeg Virovitičkog dječjeg maskenbala. Dođite i vi! 

V.L. 

ŠTO KAŽE STATISTIKA ŽUPE SV. ROKA U VIROVITICI ZA 2018. GODINU? 

Manje župljana, podijeljeno više svete pričesti
Nakon završenog božićnog blagoslova obitelji te uvidom u Maticu krštenih, 
vjenčanih i umrlih župe sv. Roka u Virovitici, statistika života i djelovanja poka-
zuje pad broja župljana, kao i blagoslovljenih obitelji. Tako je prošle godine bilo 
9157 župljana, a ove godine 8848, što je za 309 župljana manje. Blagoslovljenih 
obitelji prošle godine bilo je 3124, a ove 3055, što je za 69 manje. I vjenčanih je 
bilo manje, i to za devet, odnosno 2017. ih je bilo 51, a 2018. godine 42. Pad je i 
kod broja krizmanih i krštenih. Prošle godine krizmanih je bilo 107, a krštenih 
106, dok je godinu dana prije krizmanih bilo 110 i krštenih 107. No, bilo je i 
porasta, osobito kod primanja svete pričesti koju je prošle godine primilo 80 
tisuća, a godinu prije 75 tisuća, što je porast od 5000 primljenih blagoslovljenih 
hostija. Također, bilo je i više prvopričesnika, njih 17, odnosno prošle godine 
114, a godinu prije 97. Nažalost, porasta je bilo i kod broja umrlih pa nas je 
napustilo čak 14 župljana više, odnosno prošle godine umrlo ih je 142, a godinu 
prije 128.                                                                                                  Ž. Đaković Leš

INICIJALNI SASTANAK U PEČUHU 
Projekt novog Vanadisa planiraju 
prijaviti na natječaj prekogranične 
suradnje s Mađarskom
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POČELA GRADNJA JEDINSTVENOG GEO-INFO CENTRA U 
VOĆINU VRIJEDNOG OKO 38 MILIJUNA KUNA

Uz višedimenzionalno kino posjetitelji 
će putovati kroz vrijeme, 
sretati nosoroge i sabljaste mačke

OSNOVNOŠKOLCIMA PREDSTAVLJEN PROJEKT „POBOLJŠANJE VODNO-KOMUNALNE INFRASTRUKTURE AGLOMERACIJE VIROVITICA“

Mini predstavljanja organizirana su za učenike desetak 
razreda osnovnih škola aglomeracije Virovitica
• Smatramo da i naše najmlađe trebamo upoznati s tim što nam ova investicija svima donosi. Stoga, učinili 
smo dodatni napor kako bismo im već u najranijoj dobi približili važnost ulaganja u kvalitetu života u lokalnoj 
zajednici, jer oni su ti koji će graditi svoj život u ovom kraju – istaknuo je D. Marenić tom prigodom.

Mirjana Lukačić

Učenicima osnovnih škola aglomer-
acije Virovitica predstavljeni su ciljevi i 
važnost projekta poboljšanja vodno-ko-
munalne infrastrukture aglomeracije Vi-
rovitica te je istaknuto što projekt znači za 
odrastanje učenika i njihov daljnji život u 
zajednici.  
Predstavljanje je na jednostavan i 
primjeren način za više od 300 učenika 
održao upravitelj Virkoma i zamje-
nik gradonačelnika Virovitice Damir 
Marenić. 
- U posljednje vrijeme sustavno ističemo 
kako je projekt poboljšanja vodno-ko-
munalne infrastrukture aglomeracije 
Virovitica trenutačno najznačajniji in-
frastrukturni projekt koji provodi tvrtka 
Virkom. Mislim da su to prepoznali i naši 
sugrađani koji su na nedavnom javnom 
predstavljanju iz ‘prve ruke’ željeli više 
saznati o projektu. Međutim, smatramo 
da i naše najmlađe trebamo upoznati s 
tim što nam ova investicija svima donosi. 
Stoga, učinili smo dodatni napor kako 
bismo im već u najranijoj dobi približili 
važnost ulaganja u kvalitetu života u 
lokalnoj zajednici, jer oni su ti koji će gra-
diti svoj život u ovom kraju – istaknuo je 
D. Marenić tom prigodom. 

KVALITETNIJA 
INFRASTRUKTURA 

Naime, dio je projekta „Aglomeracija 
Virovitica“ i informiranje opće javnosti, 
odnosno građana aglomeracije Virovit-
ica, o provođenju projektnih aktivnosti 
i svega što one donose građanima 
aglomeracije Virovitica. Stoga, jedna od 
aktivnosti usmjerena je upravo prema 
osnovnoškolcima i njihovim roditeljima. 
-Sretna sam što su se i osnovnoškolci 
imali prigodu upoznati s vrlo značajnim 
projektom za našu zajednicu. Osim toga, 

uskoro očekujemo potpisivanje ugovora o 
izgradnji novog uređaja za pročišćavanje 
otpadnih voda s kojim će se dodatno 
poboljšati kvaliteta vodno-komunalne 
infrastrukture, a time i kvaliteta života 
svih nas, svih stanovnika aglomeracije 
Virovitica - dodala je direktorica Virkoma 
Margareta Ptiček.
Projekt „Poboljšanje vodno-komunalne 
infrastrukture aglomeracije Virovitica” 
vrijedan je 147.246.575 milijuna kuna, 
od kojih je EU fondovima sufinancira-
no 70,21 posto prihvatljivih troškova, 
odnosno 103.388.722 kuna. Projekt se 
financira iz dvaju programskih razdoblja: 
Operativnog programa Zaštita okoliša 
(2007.-2013.) i Operativnog programa 
Konkurentnost i kohezija (2014.- 2020.).

ŠTO O VODI KAŽU UČENICI KOJI SU PROŠLI RADIONICU? 

Vodu treba štedjeti, a prirodu čuvati
Neva: Vodu trebamo štedjeti zato 
što ima malo pitke vode na svi-
jetu, a ako je voda nečista i dođe 
do prirode, zagadit će okoliš. Vodu 
možemo štedjeti tako da ugasimo 
slavinu dok peremo zube.
Filip: Ne smijemo zagađivati vodu 
nego ju moramo štedjeti i paziti na 
nju. Mislim da je ovaj projekt bitan 
zato što nas je naučio puno toga 
novoga. Naučio sam i novi pojam 
aglomeracija, ali zaboravio sam što 
znači.
Tia: Ako zagađujemo vodu, 
zagađujemo sebe i životinje. Vodu 
je bitno čuvati, jer ako zagađujemo 

vodu, nećemo ni mi moći živjeti. 
Naučili smo i da je kanalizacija važna 
zato što tamo odlazi sva prljava voda 
koja se takva ne pušta u prirodu, nego 
se čisti.
Nikolina: Naučila sam da se voda 
treba štedjeti i da ne smijemo trošiti 
puno vode. Mislim da je projekt važan 
zbog očuvanja prirode i okoliša. Ako 
pustimo nečistu vodu u okoliš, ona 
ga može zagaditi i životinje se mogu 
otrovati, a možemo i mi. Ja štedim 
vodu, ne prolijem vodu ako sve ne 
popijem, nego zalijem cvijeće s njom.

M. Lukačić
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Počela je gradnja Geo-info 
centra u Voćinu, ukupne 
vrijednosti oko 38 milijuna 
kuna, koji će biti jedinstveni 
multimedijalni centar. Centar 
će se nalaziti podno Papuka, 
s pogledom na stari srednjo-
vjekovni grad koji se svio nad 
Voćinom. Planirani Geo-info 
centar imat će neto površinu 
od 843,13 m2, od čega se 30 % 
odnosi na uredske i sanitarne 
prostore, a 70 % na izložbeno 
– prezentacijski dio.
Javnosti će biti predstavljen 
u proljeće iduće godine. U 
ponedjeljak su početak ra-
dova označili potpredsjednik 
Vlade RH i ministar poljo-
privrede Tomislav Tolušić, 
virovitičko-podravski župan 
Igor Andrović, dok je sam 
temeljni kamen budućeg ob-
jekta postavio ravnatelj Parka 
prirode Papuk, nositelj cijelog 
projekta Alen Jurenac.

VAŽAN ZA TURIZAM 
Što će se sve nalaziti u ovom 
jedinstvenom multimedijal-
nom centru?
– Otvorit će se nova radna 
mjesta, a osim statičnog muze-
jskog postava i interpretacije 
biološke, geološke i kulturne 
baštine, koristit će se i ino-
vativni načini interpretacije 
i interakcije s posjetiteljima. 
Ovo je dio projekta vrijed-
nog više od 90 milijuna, koji 
ulažemo na području općine 
Voćin tj. šireg područja Parka 
prirode Papuk, na području 
Virovitičko-podravske i 
Požeško-slavonske županije. 
Geo-info centar zasigurno je 
najznačajnije ulaganje u sklopu 
projekta „Geopriče UNESCO 
geoparka”, u vrijednosti oko 
38 milijuna kuna – istaknuo 
je ravnatelj JU Parka prirode 
„Papuk” Alen Jurenac.
Načelnik Općine Voćin Pre-
drag Filić naglasio je kako će 
projekt pomoći razvoju turiz-
ma na ovom području. Pritom 
je posebno zahvalio tadašnjem 
županu, a danas potpredsjed-
niku Vlade RH i ministru pol-
joprivrede Tomislavu Tolušiću, 
te svima koji su još prije deset 
godina krenuli u oživotvorenje 
ove ideje. 

NOVI SADRŽAJI 
Virovitičko-podravski župan 
Igor Andrović podcrtao je kako 
se na području Virovitičko-
podravske županije provode 
projekti vrijedni više od mili-
jardu kuna, a 300 milijuna 
kuna vrijedni su oni kojima je 
nositelj sama Županija.
– Ovaj projekt doprinijet će 
dodatnom razvoju turizma 

na našem području. Prošle je 
godine Park prirode Papuk, 
posebno Jankovac imao re-
kordnu posjetu, a očekujemo 
kako će ona biti još i veća, 
posebno jer je u sklopu ovog 
projekta asfaltirana cesta do 
slavonskog bisera Jankovca. 
Uskoro će novi sadržaji biti i u 
Orahovici, kada se uredi jezero 
s novim sadržajima, Centar 
za kulturu zdravlja u Cabuni, 
kao i centri za posjetitelje u 
Dravskoj priči, Križnici kod 
Pitomače, jer su nam tamo 

prošli projekti. Tu je i dvorac 
Janković u Suhopolju, koji će 
uskoro biti završen. Svi će ovi 
projekti u budućnosti ponuditi 
nove sadržaje i novu perspek-
tivu te shodno tome i otvoriti 
nova radna mjesta – istaknuo 
je I. Andrović.
Saborski zastupnik Josip Đakić 
istaknuo je kako zahvaljujući 
ovakvim projektima turizam 
može doći do punog izražaja. 
-Kontinentalni turizam može 
puno toga ponuditi, a najbolji 
primjer je i u ovom projektu. 

Na tome posebnu zahvalu 
upućujem i Vladi RH, svim 
ministrima, kao i resornim 
ministarstvima- rekao je J. 
Đakić.
Pomoćnik ministra za zaštitu 
prirode u Ministarstvu zaštite 
okoliša i energetike Igor Kre-
itmeyer u govoru je naglasio 
kako je važna sinergija mini-
starstva i županija. 

JEDINI U HRVATSKOJ 
– U 20 projekata, koji 
obuhvaćaju 19 parkova 
prirode ili nacionalnih park-
ova, ulažemo 730 milijuna 
kuna. Važno je naglasiti kako 
je važna sinergija ministarstva 
prema županijama. Ovdje bih 
posebno istaknuo Virovitičko-
podravsku županiju, koja je 
i prije imala viziju za buduće 
projekte i samim time priku-
pljala i potrebne dozvole kako 
bi bila spremna za prijave na 
projekte. Kada završi ovaj 
projekt, bit će to poziv turis-
tima da dođu na ovo područje. 
Našu prirodu želimo pokazati 
svijetu – objasnio je I. Kreit-
meyer. 
Potpredsjednik Vlade RH i 
ministar poljoprivrede Tomis-
lav Tolušić koji je prošle godine 
označio početak radova na as-
faltiranju ceste od Slatinskog 
Drenovca prema Jankovcu, a 
koja je sastavni dio ovog pro-
jekta, na svečanosti otvoren-
ja rekao je kako Voćin nije 
slučajno odabran za sjedište 
novog Geo-info centra. 
– Nedaleko se nalazi Rup-
nica, svetište u Voćinu, tu su 
Sekulinačke prašume, Ar-
boretum Lisičine, Jankovac, 
prirodne ljepote i na području 
Virovitičko-podravske, kao i 
Požeško-slavonske županije. 
To je jedini Geopark u 
Hrvatskoj i jedan od 32 u ci-

jeloj Europi i kao takav ima 
svoj turistički potencijal. Kada 
smo 2008. godine kretali u 
ovu priču, malo je bilo onih 
koji su vjerovali. Stoga, zahva-
la svima koji su pomogli i koji 
su vjerovali. Vjerujte, jer može 
se. Pripremajte projekte, ima-
jte spremnu dokumentaciju, 
jer sredstava će biti i ubuduće 
– pozvao je T. Tolušić.
Početak radova blagoslovio je 
voćinski župnik Ivan Ereiz, a 
na svečanosti otvorenja, uz na-
vedene govornike, između os-
talih, bili su i zamjenici župana 
Marijo Klement i Darko Žužak, 
član Uprave Hrvatskih šuma 
Igor Fazekaš, predstojnica 
Ureda državne uprave VPŽ 
Sanja Bošnjak i mnogi drugi…
Projekt „Geopriče UNESCO 
geoparka“ do sada je najveći 
projektni prijedlog odobren 
u ovom dijelu Hrvatske, uku-
pne vrijednosti 90.090.587,54 
kuna uz 85 % potpore Mini-
starstva regionalnog razvoja 
i fondova EU, dok će ostatak 
sredstava uložiti Park prirode 
Papuk kao prijavitelj projekta 
u partnerstvu sa Županijskom 
upravom za ceste Virovitičko-
podravske županije. Studiju 
izvodljivosti i prijavnu doku-
mentaciju izradila je VIDRA 
- agencija za regionalni raz-
voj Virovitičko-podravske 
županije, a veliku potporu 
njegovoj realizaciji dali su i 
potpredsjednik Vlade Repub-
like Hrvatske i ministar pol-
joprivrede Tomislav Tolušić, 
ministrica regionalnog razvoja 
i fondova EU Gabrijela Žalac, 
ministar zaštite okoliša i en-
ergetike Tomislav Čorić kao i 
ravnatelj Središnje agencije za 
financiranje i ugovaranje pro-
grama i projekata EU Tomis-
lav Petric.

ŽUPANIJA I 7

POČELA GRADNJA JEDINSTVENOG GEO-INFO CENTRA U 
VOĆINU VRIJEDNOG OKO 38 MILIJUNA KUNA

Uz višedimenzionalno kino posjetitelji 
će putovati kroz vrijeme, 
sretati nosoroge i sabljaste mačke
• Otvorit će se nova radna mjesta, a osim statičnog muzejskog postava i interpretacije biološke, geološke i kulturne baštine, koristit će se i inovativni 
načini interpretacije i interakcije s posjetiteljima – istaknuo je Alen Jurenac. 

K. Toplak

Alen Jurenac označio je početak radova na važnom projektu

REKLI SU O 
PROJEKTU: 

ALEN JURENAC 
(Park prirode Papuk): 
Multimedijalni centar 
u Voćinu započet će s 
radom u proljeće iduće 
godine. Među raznovrsnim 
sadržajima izdvojio bih 
višedimenzionalno kino 
koje će posjetitelje provesti 
kroz prošlost te će oni na 
neki način putovati kroz 
vrijeme i vratiti se 23 
milijuna godina unazad. 
Zanimljivo je i podzemlje 
Papuka, gdje će posjetitelji 
osjetiti ozračje kakvo je u 
špiljama i jamama, potom 
ući u atmosfersku nišu 
miocenskog kopna u kojem 
će se susresti s tamošnjim 
životinjama kao što su 
nosorozi, sabljaste mačke, 
ali i miocenskog mora 
u kojem će se susresti s 
miocenskim psinama koje 
su u ono vrijeme obitavale 
u Panonskom moru. 

IGOR ANDROVIĆ 
(župan): Ovdje, u Voćinu, 
u budućnosti će učenici, 
studenti i istraživači upoz-
navati geološku prošlost 
ovog podneblja. Ovo je 
putokaz kako se s novim 
sadržajima može oboga-
titi i prirodna i kulturna 
baština.

PREDRAG FILIĆ 
(načelnik općine 
Voćin): Projekt će znatno 
utjecati na razvoj turizma, 
ne samo na području 
Voćina nego i cijele regije.

J. Đakić T. Tolušić

Suvremen sadržaj omogućit će učenje i istraživanje
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ĐIR PO 
ŽUPANIJI

Izvor Županijska uprava

OSPOSOBLJAVANJE ODRASLIH 

U osam godina educirano 
više od 2.000 polaznika
U suradnji s Pučkim otvorenim 
učilištem Slatina, Virovitičko-
podravska županija će devetu godinu 
za redom sufinancirati osposoblja-
vanje odraslih osoba za poljoprivredna 
zanimanja, ukupno njih 25 te održivu 
upotrebu pesticida. Osim održive 
upotrebe pesticida koje je verificirano 
kod Ministarstva poljoprivrede, ostalih 
25 programa verificiralo je Ministarstvo 
znanosti i obrazovanja. Nakon uspješno 
položenog završnog ispita, polaznik 
stječe uvjerenje o osposobljenosti ili 
uvjerenje o usavršavanju. Kod prekvali-
fikacije polaznik stječe svjedodžbu o 
završnome radu i zanimanje poljo-
privredni gospodarstvenik.
Projektom je zahvaljujući Virovitičko-
podravskoj županiji i Pučkom ot-
vorenom učilištu u dosadašnjih osam 
godina educirano više od 2.000 
polaznika. Zainteresirani se trebaju pri-
javiti u Pučko otvoreno učilište Slatina, 
Šetalište J. Burgera 1, u Slatini, osobno 
ili na telefon 033/551-371, najkasnije 
do 1. ožujka 2019. godine. Ovisno o 
broju prijavljenih polaznika za pojedini 
program provodit će se i osposobljavan-
je, a svi prijavljeni bit će obaviješteni o 
mjestu i početku predavanja. Popis za-
nimanja nalazi se na službenoj stranici 
Virovitičko-podravske županije. 

Nakon subvencioniranja kamata na kred-
ite, virovitičko-podravski župan Igor 
Andrović objavio je Javni poziv za sub-
venciju troškova podstanarstva doktorima 
medicine zaposlenima u zdravstvenim 
ustanovama kojima je osnivač Virovitičko-
podravska županija.
Pravo na subvenciju imaju doktori medi-
cine koji su u stalnom radnom odnosu 
u zdravstvenim ustanovama kojima je 
osnivač Virovitičko-podravska županija, 
a koji u svom vlasništvu nemaju nekret-
ninu koja služi za stanovanje na području 
Virovitičko-podravske županije ili koji ne 
koriste stan koji je u vlasništvu zdravst-
vene ustanove. Iznos subvencije podsta-
narstva po korisniku ovisi o visini ugo-
vora o najmu, ali u iznosu ne većem od 
1.500,00 kuna (neto) na mjesečnoj razini. 
Na ovaj potez pomoći liječnicima odlučila 
se još samo Varaždinska županija u cijeloj 
Hrvatskoj.
Subvencija troškova podstanarstva odo-
brava se za period od dana podnošenja pri-
jave pa do kraja 2019. godine, a za svaku 
narednu kalendarsku godinu objavit će 
se novi javni poziv na koji se svi korisnici 
mogu ponovno prijaviti.
Prijave se podnose Upravnom odjelu za 

zdravstvo i socijalnu skrb Virovitičko-
podravske županije, Trg Ljudevita Patačića 
1, 33000 Virovitica s naznakom: „Pri-
java na Javni poziv za subvencioniranje 
troškova podstanarstva“. Sve informacije 
vezane za Poziv ili obrazac mogu se dobiti 
u Upravnom odjelu za zdravstvo i socijalnu 

skrb Virovitičko-podravske županije, Trg 
Ljudevita Patačića 1, Virovitica svakim 
radnim od 7,00-15,00 sati.
Javni poziv, s potrebnim obrascem i Odlu-
kom, može se vidjeti i na službenim strani-
cama Virovitičko-podravske županije. 

K.T. 

DODATNA POMOĆ LIJEČNICIMA 
Županija će subvencionirati 
liječnike  podstanare s maksimalno 
1500 kuna mjesečno

Nova pomoć liječnicima kao znak potpore VPŽ

SREDNJOŠKOLCI GENIJALCI IZ SLATINE

Svojim su rukama izradili 
CNC laser, vertikalne 
glodalice i 3D printer

Industr i jsko-obrtničku 
školu Slatina u utorak je pos-
jetio virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović u prat-
nji pročelnice Upravnog 
odjela za prosvjetu, kult-
uru, šport i tehničku kult-
uru Virovitičko-podravske 
županije Vesne Šerepac 
i zamjenika slatinskog 
gradonačelnika Bojana 

Plantaka. Razlog posjeta bila 
je prezentacija rada CNC la-
sera izrade DIY (engleski „do 
it yourself”), koji su učenici 
i nastavnik Vedran Runje 
sami sastavili, programirali 
i pustili u rad.

MOTIVIRANI ZA 
NASTAVU 

Laser je nabavljen s ciljem 
kako bi učenici svladali i 
razlikovali rad na različitim 
vrstama CNC strojeva. 

Laserska 
obrada pri-
pada grupi 
obrade 
odva-
janjem 
čestica 
bezdimen-
zionirane 
oštrice, nasu-
prot obradi glo-
danjem koja pripada u 
grupu definiranih dimenzi-

onalnih 
oštrica. 

Učenici, 
osim što će 

na praktičnoj 
nastavi naučiti radi-

ti s laserskim CNC strojem 
(kao i s CNC glodalicama te 
CNC 3D pisačima), sudjelo-
vat će i u izradi predmeta 
koje će sami osmisliti, a 
potom praktično izraditi.
Takvim načinom praktične 
nastave učenici će biti mo-
tivirani za svladavanje nas-
tavnoga gradiva iz praktične 
nastave i s predmetima koji 
su u korelaciji s praktičnom 
nastavom. Također, izrada 
didaktičkog CNC lasera 
može poslužiti i drugim za-
nimanjima u IOŠ Slatini, 
kao što su: krojači, stolari, 
elektroinstalateri i dr.
– Oduševljen sam ovim 
što sam ponovno vidio u 
Industrijsko-obrtničkoj školi 

Slatina, kao i nekim novim 
stvarima. Smatram da je ovo 
vrlo dobar primjer ‘Škole za 
život’, jer sve ono što učenici 
nauče u ovoj školi trebat će 
im u budućnosti i samim 
time će postati konkurent-
niji na tržištu rada – rekao 
je župan Andrović prigodom 
posjete IOŠ Slatina.

PRVA OBRTNIČKA 
ŠKOLA 

Prednost je lasera brza 
obrada rezanja, graviranja i 
sl. Zbog velike preciznosti, 
lasersko rezanje koristi se u 
brojnim granama industrije, 
a neke od njih su metalurgi-
ja, elektronika, brodograd-
nja, drvna industrija itd.
I ravnatelj Mladen Grao-
vac ističe samo pozitivne 
dojmove za učenike ove 
škole koju pohađa 235 
srednjoškolaca.
– Sve ovo ne bi mogli bez 
potpore našeg osnivača, 

V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k e 
županije, župana Igora 
Androvića i pročelnice  
Vesne Šerepac. U Slatini je 
1922. godine bila otvore-
na prva obrtnička škola 
i ta tradicija obrtništva 
i školstva postoji gotovo 
100 godina. CNC je mod-
erno zanimanje i služi za sve 
buduće izazove koje nudi na 
tržištu rada. Ovo je ‘škola za 
život’, jer ovdje su učenici sa 
svojim profesorom, svojim 
rukama stvorili nove vrijed-
nosti, ali uz praktičnu nas-
tavu školovali su se za život 
i boljeg primjera od ovoga 
doista nema– naglasio je 
ravnatelj Mladen Graovac.
Od nabavljenih strojeva 
koristi ima i Učenička 
zadruga Obrtnik, budući 
da se pomoću CNC strojeva 
(glodalica, lasera i 3D prin-
tera) izrađuju predmeti za 
zadrugu.

Župan u obilasku škole

Vrijedni i inovativni učenici na nastavi

• Izrada didaktičkog CNC lasera može poslužiti i drugim zanimanjima u 
IOŠ Slatini, kao što su: krojači, stolari, elektroinstalateri i dr.

A.D. Fišli 
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Prije 29 godina, točnije 
1. veljače 1990. godine, u 
tadašnjem Motelu Milano-
vac održan je prvi  Inici-
jativni odbor za osnivanje 
Hrvatske demokratske za-
jednice za tadašnju bivšu 
općinu Virovitica. Članovi 
odbora bili su Vinko Be-
lobrk, Đuro i Dragutin 
Dečak, Antun i Mladen 
Fereža, Tomislav Slamić, 
Dragutin Ihas, Ivan, 
Ljubomir i Zvonko Duvn-
jak, Željko Obadić, Marko 
Rastija, Marijan Ivanac, 
Marko Teskera, Zdenka i 
Ante Periš, Jozo Smiljanić, 
Milan Fadljević i Josip 
Krznarić. – Na inicijativu 
pučkog tribuna Stjepana 

Sulimanca Štefine okupili 
smo se u večernjim satima 
u Motelu Milanovac kako 
bismo osnovali inicijativni 
odbor HDZ-a, tj. pokrenuli 
aktivnosti na osnivanju 
stranke. Bilo je to vrijeme 
velikosrpskih apetita pre-
ma Hrvatskoj, prekrajanja 
granica Virovitica-Karlovac-
Karlobag, u kojima je treba-
la biti smještena Hrvatska, 
a to je bio dovoljan razlog 
za nas nekolicinu koji smo 
putem osnivanja stranke 
željeli sačuvati i zaštiti in-
terese Hrvatske. To su bila 
teška vremena kada smo 
radili u okrilju tajnosti, tj. u 
ilegali, jer višestranačje u to 
vrijeme nije bilo dozvolje-

no. No, bez obzira na sve, 
bila su to ponosna vremena 
– prisjećajući se dana osni-
vanja HDZ-a rekao je jedan 
od članova Inicijativnog 
odbora, predsjednik Zajed-
nice utemeljitelja HDZ-a 
za Virovitičko-podravsku 
županiju Marko Teskera. 

U INTERESU NARODA 
– Čast mi je i zadovoljstvo 
što sam poznavao i imao 
prilike družiti se tada sa 
Stjepanom Sulimancem i 
svim ljudima koji su isto 
razmišljali. Nikada mi 
nije bilo žao što sam član 
stranke. Dapače, i danas, 
nakon 29 godina ponosan 
sam na sve što smo odradili 

HDZ ZA BIVŠU OPĆINU VIROVITICA OSNOVALI PRIJE 29 GODINA

Virovitički HDZ osnovali u Kazalištu Virovitica
u interesu hrvatskog nar-
oda. Ponosan sam što sam 
član jedne stožerne stranke, 
stranke koja je imala svoje 
turbulencije, pa i neke 
od članova koji nisu bili 
primjereni da bi se s njima 
mogli ponositi i koji danas 
nisu više s nama. No mi 
koji smo ostali i dalje širimo 
i živimo ideje dr. Franje 
Tuđmana, kao stranka koja 
je stvorila Hrvatsku zajedno 
s našim hrvatskim bran-
iteljima… – rekao je M. Tes-
kera. Osnivačka skupština 
HDZ-a održana je 4. ožujka 
1990. godine u dvorani 
Kazališta Virovitica, a na 
prvim višestranačkim izbo-
rima HDZ je ostvario uvjer-

ljivu pobjedu. Od tada do 
danas Hrvatska demokrats-
ka zajednica prerasla je 
u najznačajniju političku 
stranku na ovim prostorima 

te je pokretač svih gospodar-
skih i društvenih kretanja u 
gradu Virovitici i susjednim 
općinama, poručeno je na 
proslavi obljetnice. 

Predsjednik Zajednice utemeljitelja HDZ-a za Virovitičko-podravsku 
županiju Marko Teskera

HDZ OPĆINE CRNAC OBILJEŽIO 29. 
GODIŠNJICU OSNUTKA

M. Damjan: Samo u 
protekloj godini odrađeno je 
desetak kapitalnih projekata

U Vatrogasnom domu u Ve-
likom Rastovcu u subotu je 
svečano obilježena 29. obljet-
nica osnutka i rada Hrvatske 
demokratske zajednice 
općine Crnac. Obljetnici su, 
između ostalih, nazočili pred-
sjednik Županijskog odbora 
HDZ-a Virovitičko-podravske 
županije, saborski zastupnik 
Josip Đakić, zamjenik župana 
V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k e 
županije Darko Žužak, pred-
sjednik Općinskog odbora 
HDZ-a i načelnik općine Cr-
nac Mato Damjan te brojni 
predsjednici i zamjenici 
gradskih i općinskih odbora 
HDZ-a, općinski načelnici 
i njihovi zamjenici…O radu 
Općinskog odbora HDZ-a 
Općine Crnac govorio je nje-
gov predsjednik i načelnik 
Općine Crnac Mato Dam-
jan. Naglasio je da je samo 
u protekloj godini odrađeno 
desetak kapitalnih projekata 
od kojih je izdvojio izgradnju 
ceste Suha Mlaka – Zvoni-
mirovac, izgradnju pješačkih 
staza i parkirališta vrijed-
nih dva milijuna kuna, ali i 
brigu o udrugama čiji je rad 
sufinanciran s pola milijuna 
kuna te provedbu projekta 
„Zaželi“ koji je omogućio 
nova zapošljavanja.

POTPORA 
PROJEKTIMA 

Burnim pljeskom pozdravlje-
na je činjenica da će Općina 
od ove godine za svako 
novorođeno dijete osigurati 
5.000 kuna. Naveo je i pro-
jekte za 2019. godinu, prije 

svega izgradnju dječjeg vrtića 
i dječjeg igrališta, projekte 
vrijedne preko tri milijuna 
kuna, završetak izgradnje 
pješačkih staza i izgradnju 
pješačkih mostova vrijed-
nih preko milijun kuna, en-
ergetsku obnovu doma u 
Crncu u vrijednosti od go-
tovo milijun kuna te milijun 
kuna za mjesni dom u Suhoj 
Mlaki. Prisutnima se obratio i 
zamjenik župana Virovitičko-
podravske županije Darko 
Žužak, koji je naglasio kako 
Županija ulaže u zdravstvo, 
poljoprivredu i bolji životni 
standard svakog žitelja te 
da će Općina Crnac uvijek 
imati njihovu potporu.  Pred-
sjednik Županijskog odbora 
HDZ-a Virovitičko-podravske 
županije, saborski zastupnik 
Josip Đakić istaknuo je kako 
je današnji cilj blagostanje. - 
Taj je put dostižan i nećemo 
ga propustiti bez obzira na 
to što nas oporba raznim 
podmetanjima i medijskim 
spinovima pokušava omesti. 
Ipak, ljudi prepoznaju tko je 
odgovoran i tko radi, a tko 
„prodaje maglu“ i populi-
zam te tko ne nudi nikakva 
rješenja i nikakvu alternativu. 
Radit ćemo i dalje na decen-
tralizaciji kako bi proračun i 
Općine Crnac i ostalih naših 
jedinica lokalne samouprave 
bio još veći - istaknuo je Đakić 
te dao potporu svim investici-
jama i projektima koji se tre-
nutno provode na području 
općine Crnac. 

V.G. 

U STAROM GRADCU OBILJEŽENA 29. GODINA OD OSNUTKA HDZ-A OPĆINE PITOMAČA 

Ž. Grgačić: Svaki projekt ima pozitivan 
utjecaj na život cijele općine
U obnovljenom 
Društvenom domu u 
Starom Gradcu u petak 
je  svečano obilježena 29. 
obljetnica osnutka i rada 
Hrvatske demokratske za-
jednice općine Pitomača. 
Obljetnici su, između 
ostalih, nazočili pred-
sjednik Županijskog od-
bora HDZ-a Virovitičko-
podravske županije i 
saborski zastupnik Jo-
sip Đakić, virovitičko-
podravski župan i član 
predsjedništva HDZ- a 
Virovi t ičko-podravske 
županije Igor Andrović te 
njegovi zamjenici Marijo 
Klement i Darko Žužak, 
predsjednik Općinskog 
odbora HDZ-a i načelnik 
općine Pitomača Željko 
Grgačić te njegov zamje-
nik, a ujedno i predsjed-
nik Temeljnog ogranka 
HDZ-a Stari Gradac Marin 
Aragović, brojni pred-
sjednici i zamjenici grad-
skih i općinskih odbora 
HDZ-a, mladeži, zamjeni-

ci gradonačelnika te 
općinski načelnici i njihovi 
zamjenici. Nakon uvodnog 
iznenađenja, filma snim-
ljenog 1990. godine, koji je 
nazočne podsjetio na dane 
osnivanja HDZ-a u ovom 
kraju, prisutne je u ime 
domaćina pozdravio pred-
sjednik Temeljnog ogran-
ka HDZ-a Stari Gradac i 
zamjenik načelnika općine 
Pitomača Marin Aragović. 
O radu Općinskog odbora 
HDZ- a Općine Pitomača 
govorio je njegov pred-
sjednik i načelnik Općine 
Pitomača Željko Grgačić, 
prisjetivši se početaka 
osnivanja Općinskog od-
bora i njegovog rasta 
kroz proteklih 29 godina. 
Istaknuo je kako općinski 
HDZ sve ove godine radi 
na poboljšanju standarda 
svojih žitelja.
– Želim istaknuti kako će 
realizacija svih projekata 
imati vidljiv, mjerljiv i 
nadasve pozitivan utjecaj 
na gospodarstvo, odgoj i 

obrazovanje, komunalnu 
infrastrukturu, kulturu, 
šport, poljoprivredu i 
turizam, kao i investici-
jsku klimu u našoj općini. 
Uvjeren sam da su projekti 
na kojima radimo dobro 
sjeme i da će iz njih niknuti 
bogata berba – istaknuo je 
Grgačić naglasivši važnost 
svih članova i svih ograna-
ka u realizaciji planova te 
da su i dalje otvoreni za sve 
ideje. 
Nazočnima se obra-
tio i župan virovitičko-
podravski Igor Andrović.

NAJVAŽNIJI 
PROJEKT BRZA 

CESTA
– Rejting Hrvatske 
demokratske zajednice 
svakodnevno neupitno 
raste jer ljudi prepoznaju 
tko je odgovoran i radi, a 
tko „prodaje maglu“ i pop-
ulizam te ne nudi nikakva 
rješenja i nikakvu alterna-
tivu. HDZ sigurno danas 
nema alternativu, nema 
stranke koje su joj ravne, a 

isto tako nemaju ljude koji 
mogu voditi ovu općinu, 
ovu županiju i ovu državu 
kako to mogu odraditi lju-
di iz HDZ-a – istaknuo je 
Andrović dodavši kako je 
stranka do polovice svoga 
mandata ostvarila većinu 
projekata obećanih u kam-
panji, što se očituje u svim 
segmentima.  Istaknuo 
je važnost brze ceste kao 
najvažniji projekt, a u ok-
viru kojeg će se nalaziti i 
čvor Pitomača. Nazočnima 
se obratio i Josip Đakić 
koji je istaknuo kako 
budućnost leži u obrazo-
vanju budućih generacija. 
– To se na području naše 
županije vidi kroz izgradn-
ju više od 30 škola i Visoke 
škole Virovitica koja će 
uskoro postati veleučilište. 
Učinit ćemo sve da zausta-
vimo odlazak mladih iz 
naše domovine – istaknuo 
je Đakić, osvrnuvši se na 
važnost brze ceste k razvit-
ku Virovitičko-podravske 
županije.                    M. L.

M. Damjan, predsjednik Općinskog odbora HDZ-a i načelnik općine Crnac
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PROJEKTI

Općina Crnac aktivno radi u okviru 
projekta „Pomoć u kući starima i 
nemoćnima s područja općine 
Crnac” kroz nacionalni program 
„‘Zaželi“. Ukupna vrijednost 
projekta iznosi 2.157.985,42 
kuna, a razdoblje provedbe 
projekta je od 30.5.2018. do 
30.11.2020. Uz nazočnost 12 žena 
koje će biti zaposlene, projekt 
je odobren u okviru poziva za 
dodjelu bespovratnih sredstava 
iz fondova EU pod nazivom 
„Zaželi – program zapošljavanja 
žena“ financiranog u okviru 
Operativnog programa Učinkoviti 
ljudski potencijali 2014 – 2020. 
iz sredstava Europskog socijalnog 
fonda. 

ZAPOSLENO 12 ŽENA I 
JEDNA KOORDINATORICA 
Općina Crnac u svom je dijelu 
projekta nositelj projektne 
prijave s partnerima - Hrvatskim 
zavodom za zapošljavanje, 
Područnim uredom Virovitica 
i Centrom za socijalnu skrb 
Slatina. Provedba je planirana 
u trajanju od 30 mjeseci i 
namijenjena je zapošljavanju 
žena u nepovoljnom položaju na 
tržištu rada. Zaposleno je 12 žena 
i jedna koordinatorica  projektnih 

aktivnosti, a zahvaljujući ovom 
projektu na području Općine 
Crnac pruža se podrška i potpora 
starijim osobama i osobama u 
nepovoljnom položaju, u ukupno 
66 kućanstva na području 
općine. U proteklom razdoblju 12 
zaposlenica prošlo je edukaciju 
i položilo tečaj te primilo 
svjedodžbe za potrebe projekta. 
Edukaciju i polaganje vodilo 
je Pučko otvoreno učilište 
Slatina i svih 12 žena položilo 
je potrebni tečaj za zanimanje 
gerontodomaćice i povrtlarice. 

Tečaj, odnosno edukacija i 
praktični dio trajali su od 01. rujna 
do 01. listopada 2018. godine, a 
početkom godine svjedodžbe im 
je službeno uručio načelnik općine 
Mate Damjan te ravnateljica 
Pučkog otvorenog učilišta Slatina 
Danijela Fabric-Fabijanac. U 
podatku o korisnicima govorimo 
o brojci kućanstava jer u nekim 
kućanstvima imamo i po dva 
korisnika kojima je potrebna 
pomoć. Ovaj se projekt na terenu 
pokazao kao iznimno koristan 
i u dosadašnjem razgovoru s 

korisnicima vidljivo je njihovo 
iznimno zadovoljstvo i znatno 
olakšanje u svakodnevnom 
životu– zaključila je Nicole Velić, 
koordinatorica projekta „Zaželi“ 
za općinu Crnac. 

"Projekt je sufinancirala Europska unija iz 
Europskog socijanog fonda"

“POMOĆ U KUĆI STARIMA I NEMOĆNIMA S PODRUČJA OPĆINE CRNAC“
Zaposlenice projekta „Zaželi“ općine Crnac položile potreban tečaj

• Provedba je planirana u trajanju od 30 mjeseci i namijenjena je zapošljavanju žena u nepovoljnom položaju na tržištu rada. 
Zaposleno je 12 žena i jedna koordinatorica projektnih aktivnosti, a zahvaljujući ovom projektu na području Općine Crnac pruža se 
podrška i potpora starijim osobama i osobama u nepovoljnom položaju, u ukupno 66 kućanstva na području općine.

HSS ORAHOVICA NA KONFERENCIJI ZA MEDIJE 
OSVRNUO SE NA AKTUALNO STANJE
HSS i Petin pozivaju SDP na suradnju

Gradska organizacija Hrvatske 
seljačke stranke Orahovica u petak 
je sazvala tiskovnu konferenciju 
kako bi prokomentirali aktualnu 
društvenu političku situaciju u gradu 
i osudili svaki govor mržnje, kao i sve 
prisutnije podjele u društvu do koje 
dovodi oštra retorika na društvenim 
mrežama. Tom prilikom istaknuli 
su da na govor mržnje ne treba 
odgovarati istom mjerom, već treba 
osuditi svakog pojedinca, političku 
stranku ili društvenu organizaciju 
koji vrijeđaju neistomišljenike te 
pozivaju na nasilje. Nastavak je to 
na posljednju sjednicu Gradskog 
vijeća Grada Orahovice na kojoj se 
u više navrata moglo čuti kako HSS 
proziva SDP za kršenje koalicijskog 
sporazuma, kao i priznanje pred-
sjednika Gradskog vijeća Radoja 
Medenice kako je prijavio policiji 
gradonačelnicu Ana-Mariju Petin 
zbog sumnji u nečasne radnje.
– Aktualna gradska vlast na čelu s 
HSS-om stoji uz gradonačelnicu 
Petin i bez obzira na sve pokušaje 
destabilizacije, ona će i dalje voditi 
grad na zadovoljstvo svih građana 
– poručili su iz HSS-a. Ispred Kluba 
vijećnika HSS-a obratio se pred-
sjednik Igor Hozić te se osvrnuo 
na događanja sa zadnjeg Gradskog 
vijeća Grada Orahovice te na trenut-
ne odnose u koaliciji između HSS-a 
i SDP-a na području grada Orahov-
ice. Tom prilikom istaknuo je da 
im je izuzetno žao što je koalicijski 
partner pao pod utjecaj pritisaka i 
lažnih priča onih koji su ostali bez 
povlastica i koji jednostavno ne 
mogu prihvatiti da je njihovo vri-

jeme prošlo i da više nisu na vlasti. 
Samim time su, kaže, izgubili njiho-
vo povjerenje te je u takvom ozračju 
izuzetno teško funkcionirati. Hozić 
je pritom prozvao predsjednika 
vijeća osuđujući ga da im je radio 
iza leđa te osuđujući ga za komu-
niciranje s oporbenim strankama.

ULAGANJA U 
GOSPODARSTVO 

Gradonačelnica Petin istaknula je 
kako se premalo promoviraju pro-
jekti i sve ono što rade za ovaj grad 
te se pritom osvrnula na provođenje 
svog predizbornog programa.
– Odvojili smo silna sredstva 
za razvoj gospodarstva jer svih 
prijašnjih godina vladavine bivše 
vlasti za razvoj gospodarstva nije 
izdvojena niti jedna kuna. Za gos-
podarstvo smo napravili Program 
razvoja gospodarstva na području 
grada Orahovice, za što smo izd-
vojili 500.000 kuna u 2018. go-
dini, bespovratna sredstva koja su 
koristili naši obrtnici, mikro i mala 

poduzeća. U 2018. godini izdvaja-
mo sredstva od 500.000 kuna koja 
ćemo direktno podijeliti opet obrt-
nicima, mikro i malim poduzećima. 
Napravili smo i Program razvoja 
poljoprivrede na području grada 
Orahovice, za što smo u proračunu 
za 2019. godinu izdvojili 300.000 
tisuća kuna. Također, za sve ostale 
gospodarstvenike nudimo olakšice 
kroz komunalnu naknadu i dopri-
nos te im se omogućuje smanjeno 
plaćanje komunalne naknade i do-
prinosa, a posebno pri svakoj novoj 
investiciji u gradu, gdje ih u prvoj 
godini oslobađamo 100 posto, a 
u sljedećima godinama u raznim 
postotcima. Napravili smo projekt 
Poduzetničke zone vrijedan devet 
milijuna kuna i za njegovo odobren-
je čeka se samo potpis Ministarst-
va… – podsjetila je gradonačelnica 
Petin na projekte na kojima rade, 
a većinu u suradnji s Virovitičko-
podravskom županijom.

V. Grgurić 

• Aktualna gradska vlast na čelu s HSS-om stoji uz gradonačelnicu Petin i bez 
obzira na sve pokušaje destabilizacije, ona će i dalje voditi grad na zadovoljstvo 
svih građana – poručili su iz HSS-a.

NA STANJE U ORAHOVICI PRIOPĆENJEM SE OGLASIO I ORAHOVAČKI HDZ

“Da je gradonačelnici Petin stalo do 
svojih građana, dala bi ostavku“

„Očekivali smo da će se 
HSS grada Orahovice ogra-
diti od nečasnih radnji svoje 
predsjednice, odnosno 
gradonačelnice Petin, za 
što ju je prijavio predsjed-
nik Gradskog vijeća Radoje 
Medenica (SDP), ili će nam 
gradonačelnica Ana-Marija 
Petin pojasniti za što ju je to 
prijavio predsjednik Grad-
skog vijeća Radoje Medenica 
(SDP). Umjesto toga, ona je 
javno, putem medija, poz-
vala stranku tog istog pred-
sjednika na nastavak daljnje 
suradnje. Sada je samo 
pitanje kakve bi nečasne 
radnje ta daljnja suradnja 
sadržavala jer je očito da tu 
više nema povjerenja. Na-
damo se da su u SDP-u toga 
svjesni i da svoj obraz neće, 
u ime nekih nečasnih radnji, 
samo tako prodati jer u svim 
demokratskim zemljama 
prestanak suradnje jedino je 
normalno rješenje“ – izvijes-
tila je gradska organizacija 
HDZ-a grada Orahovice u 
službenom priopćenju, ve-
zanom za konferenciju za 
novinare koju je orahovački 
HSS održao u petak. HDZ 
Orahovica podsjetio je na 
burnu, posljednju sjednicu 
Gradskog vijeća na kojoj su, 
ne samo vijećnici nego i svi 
slušatelji u izravnom prijeno-
su na Radio Orahovici, mogli 
čuti da vladajuća koalicija ne 
funkcionira. - Iznio je to 
predsjednik Gradskog vijeća 
Radoje Medenica (SDP), 
kazavši da ga gradonačelnica 
ne želi primiti na razgovor, 

da mu je zabranjen odlazak 
na Radio Orahovicu, da mu 
u gradskoj upravi ne smiju 
dati informacije koje traži 
i da je spreman na nove iz-
bore – stoji u priopćenju 
HDZ-a Orahovice. Napom-
inju kako su „toga svjesni i 
građani Orahovice koji se 
već danas u kuloarima klade 
oko toga za koliko će se pro-
dati SDP kako bi ostao i dalje 
u koaliciji ili nju nastavio 
podržavati. Koga će se iz 
njihovih redova prvo zapos-
liti, koje poslove namjestiti 
ili će možda iz redova HSS-a 
imenovati nove direktore 
pa će im onda taj pomaga-
ti u istome ili sličnome.“ 
Orahovački HDZ ističe kako 
je na zadnjoj sjednici Grad-
skog vijeća potvrđena infor-
macija o razlazu zamjenika 
gradonačelnice Dalibora 
Fofonjke s gradonačelnicom 
Petin te isti navodno više ne 
obnaša dužnost zamjenika 
gradonačelnice.  
- Da je poštenja i da je 
gradonačelnici Petin stalo 
do svojih građana, dala bi os-
tavku na svoju dužnost i pre-
pustila vlast onima koji znaju 
vladati na dobrobit svojih 
građana. Tako bi Orahovicu 
uskoro ponovno počeli na-
zivati ‘malom Švicarskom’ 
jer danas više liči na ‘malu 
Siciliju’ – stoji u priopćenju 
HDZ-a Orahovice, u kojem 
navode kako gradonačelnica 
„većinu vremena provodi u 
Zagrebu“ te postavljaju pi-
tanje „tko će voditi grad“. 
- Na pragu smo najvećih 

projekata i ulaganja u grad 
Orahovicu, ali postavljamo 
pitanje kako će sve to biti 
realizirano kada ključne 
osobe ovoga grada ne funk-
cioniraju međusobno, a 
gradonačelnica je ionako više 
u Zagrebu nego u Orahovici 
(…). Ne treba zaboraviti 
činjenicu da ako se napravi 
greška u projektu, da će se 
sav novac morati vratiti, 
naravno na štetu Grada i svih 
građana Orahovice, što bi 
ostavilo dugoročno prilično 
velike posljedice – stoji u 
priopćenju HDZ-a. 
„Da ne bude sve u negativnom 
tonu, na kraju koristimo ovu 
prigodu da se javno zahvali-
mo Vladi RH i Virovitičko-
podravskoj županiji u kojima 
je na vlasti HDZ, na pomoći 
u ostvarenju najvećih grad-
skih projekata. Zahvaljujemo 
i gradonačelnici Petin što se 
pohvalila navedenim pro-
jektima te projektima koje 
je započela prošla vlast na 
čelu s HDZ-om. Da je bar 
bilo tako kada je na vlasti u 
državi bio SDP i HSS. Tada 
u Orahovicu ni slučajno nije 
mogao zalutati nijedan veći 
projekt. Za razliku od tada, 
kada su lokalni oporbenjaci 
podmetali noge Gradu Ora-
hovici, mi sve ovo vrijeme lo-
biramo kod svojih stranačkih 
prijatelja u Zagrebu i 
Županiji da pomognu našem 
gradu, a da je tako i da smo 
u tome uspjeli govore i brojni 
odobreni projekti s njihove 
strane“ -stoji u priopćenju 
GO HDZ-a Orahovica.  

• HDZ Orahovica podsjetio je na burnu, posljednju sjednicu Gradskog vijeća 
na kojoj su, ne samo vijećnici nego i svi slušatelji u izravnom prijenosu na Radio 
Orahovici, mogli čuti da vladajuća koalicija ne funkcionira.
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Vratili se stotinjak godina u prošlost 
te čijali perje i runili kukuruz

Župan Virovitičko-podravske 
Udruga žena Dinjevac u sub-
otu je četvrti put održala mani-
festaciju „Tako su to radili 
naši stari“, kojom su se vra-
tili i više od stotinjak godina 
u prošlost. Manifestaciji su se 
ovaj put pridružile udruge iz 
općine Pitomača, Udruga um-
irovljenika Pitomače, Udruga 
Čuvarica kulturne baštine 
Kladare, Udruga Guščarice iz 
Grabovnice i KUD Podravka 
iz Starogradačkog Marofa, kao 
i iz susjednih općina, Forum 
žena Klošar Podravski, Udruga 

Hrvatska žena iz Ferdinandov-
ca i Udruga žena iz Prugovca.
-Ovom manifestacijom nas-
tojimo prikazati kako su neka-
da na selu žene uzgajale perad, 
patke, guske te skupljale perje 
cijelu godinu. Kada je došla 
zima, onda su se navečer svi 
zajedno skupili. Žene su čijale 
perje i spremale ga u jastuke, 
a muški su kartali. Ti su se jas-
tuci koristili za spavanje i za 
cure kod udaje. 

UŽIVALI I ODRASLI I 
DJECA 

Prikazivanju starih običaja 
pridružila su se i naša dječica 
koja su u kutu pored tople peći 
runila kukuruz i od klipova 
gradila bunare. Ovi malo veći 
zabavljali su se uz pjesmu na 
samoj pozornici u Društvenom 
domu – rekla je Svetlana 
Bastalić, predsjednica Udruge 
žena Dinjevac.
Za ovu prigodu domaćini su 
napravili i prikaz domaće hiže 
postavivši na pozornicu stari 
kredenac, stol, stolicu, klupu, 
postelju s jastucima i tkalački 
stan. Naravno, pripremili su i 
stare delicije te su brojni uzvan-
ici mogli uživati u krvavicama s 
dinstanim zeljem, pečenim ko-
basicama, domaćim sirevima 

kuhanima s octom i soli, kao i 
u domaćim kobasicama, šunki 
te slatkim delicijama kao što su 
salenjaci, pogačice s čvarcima i 
sirom, lepinje, dizani kolač…
- Prije četiri godine kada smo 
krenule s ovom manifestaci-
jom, najviše nam je pomogao 
naš načelnik. Kada smo mu 
rekle da bismo htjele prika-
zati i obnoviti te običaje, te 
ih sačuvati od zaborava, on 
nas je najviše podržao u tome 
– istaknula je S. Bastalić. 
Manifestaciju je ovaj put, uz 
načelnika općine Pitomača 
Željka Grgačića, podržao i 
virovitičko-podravski župan 
Igor Andrović sa zamjenikom 
Marijom Klementom. 

Ž. Đaković Leš

• Ovom manifestacijom nastojimo prikazati kako su nekada na selu žene 
uzgajale perad, patke, guske te skupljale perje cijelu godinu. Kada je došla 
zima, onda su se navečer svi zajedno skupili. Žene su čijale perje i spremale 
ga u jastuke, a muški su kartali – kaže S. Bastalić.

“TAKO SU TO RADILI NAŠI STARI“ U DINJEVCU

Stari običaji imaju potporu općinskih i županijskih predstavnika

ŠPIŠIĆ BUKOVICA

Vijećnici dali suglasnost 
za izgradnju kanalizacije u 
Bukovačkim Vinogradima i 
Vukosavljevici
Općinsko vijeće Općine Špišić Bukovica prošlog četvrtka 
održalo je 18. sjednicu. Vijećnici su prihvatili sve točke 
dnevnog reda, među kojima i odluke o komunalnoj 
naknadi i doprinosu Općine Špišić Bukovica prema 
kojoj naknada i doprinos ostaju isti, pa tako i dalje os-
taju jedni od najnižih u Republici Hrvatskoj. Isto tako, 
donesena je Odluka o paušalnom porezu po krevetu, 
odnosno smještajnoj jedinici u kampu koji će iznositi 
kao i najmanji iznos propisan zakonom, odnosno 150 
kuna. Donesena je i Odluka o davanju prava služnosti 
tvrtki Virkom d.o.o za postavljanje kanalizacijskih vo-
dova i uređaja, odnosno izgradnju sustava prikupljanja 
i transporta otpadnih voda naselja Bukovački Vinogradi 
i Vukosavljevica. 

M. L.

U prostorima Dječjeg vrtića 
Potočnica u Pitomači u 
četvrtak je održana  završna 
konferencija projekta Ener-
getska obnova zgrade Dječjeg 
vrtića „Potočnica“, a povodom 
završetka planiranih radova 
na energetskoj obnovi zgrade 
i završetka aktivnosti na pro-
jektu. Uz zamjenika župana 
Marija Klementa, ravnateljicu 
vrtića Mariju Jakelić, završnoj 
konferenciji nazočili su i pred-
stavnici Općine Pitomača, 
predstavnici VIDRE, izvođači 
radova… Naime, općina 
Pitomača potpisala je 6. stude-
nog 2017. godine ugovor o dod-
jeli bespovratnih sredstava za 
projekte koji se financiraju iz 
Fondova u financijskom razdo-
blju 2014.-2020., putem Oper-
ativnog programa „Konkurent-
nost i kohezija” 2014.-2020., 
specifičnog cilja 4c1: Smanjenje 
potrošnje energije iz zgrada 
javnog sektora. Cilj projekta En-
ergetska obnova zgrade Dječjeg 
vrtića „Potočnica“ energetska 

je obnova zgrade koja će re-
zultirati smanjenjem potrošnje 
energije za grijanje/hlađenje na 
godišnjoj razini od najmanje 50 
% u odnosu na energiju za gri-
janje/hlađenje prije provedbe 
mjera.

UŠTEDE I 
BOLJI UVJETI 

Nositelj projekta je Općina 
Pitomača koja je u surad-
nji s Razvojnom agencijom 
Virovitičko-podravske županije 
„VIDRA“ prijavila i provela pro-
jekt. Ukupna vrijednost pro-

jekta iznosi 870.678,42 kuna, 
dok su dodijeljena bespovratna 
sredstva u iznosu od 504.993,21 
kuna. Kao sufinanciranje vlasti-
tog učešća korisnika dobivena 
su i dodatna bespovratna sred-
stva u iznosu od 280.996,35 
kuna od Ministarstva regional-
nog razvoja i fondova EU.
Projekt je obuhvaćao 
poboljšanje toplinske zaštite 
ovojnice zgrade dječjeg vrtića 
i to na vanjskim zidovima i na 
krovu iznad grijanog prostora, 
rekonstrukciju sustava opće ras-

vjete u cilju smanjenja utroška 
energije i štetnih plinova CO2. 
Radove je izvela tvrtka Slavić-
inženjering d.o.o. Virovitica, a 
stručni nadzor nad izvođenjem 
radova tvrtka Croming d.o.o. 
Pitomača.
Energetski razred zgrade prije 
mjera energetske obnove bio 
je D dok je nakon provedbe 
mjera energetske obnove en-
ergetski razred B. Provedbom 
projekta stvorit će se uvjeti za 
uštedu toplinske energije od 
55,45 % i električne energije 
za tijela od 49,89 %. Osim na-
vedenih ušteda, energetskom 
obnovom, ciljanoj skupini, djeci 
i djelatnicima, osigurali su se 
sigurniji i ugodniji uvjeti rada i 
boravka u vrtiću. Posrednička 
tijela na projektu bila su Mini-
starstvo graditeljstva i pros-
tornog uređenja te Fond za 
zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost, koji je ujedno i 
partner na projektu.                                                            

M. Lukačić 

• Nositelj projekta je Općina Pitomača koja je u suradnji s Razvojnom agencijom Virovitičko-podravske 
županije „VIDRA“ prijavila i provela projekt.

NAKON ENERGETSKE OBNOVE, ZGRADA VRTIĆA POTOČNICA U B ENERGETSKOM RAZREDU 

Ušteda toplinske energije iznosit će 55 posto, a 
računi za struju će se prepoloviti
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PLEMENITU IDEJU POTAKNULE DRUŠTVENE MREŽE
U Caffe baru Gumenjak možete učiniti dobro djelo - drugima platiti „kavu za kasnije“ 
Većina nas svaki dan započinje sa šalicom tople kave, na poslu, kod kuće, gdje god da se nalazimo. Jednako tako, sjesti u kafić i popiti kavu – nešto je što 
većini nas predstavlja zadovoljstvo. No, jeste li se ikad zapitali kako je to kada si taj ritual nikako ne možete priuštiti? Kako bi ovo malo, ali dragocjeno zado-
voljstvo omogućili svima, društvenim je mrežama počela kružiti ideja o „kavi za kasnije“. 
Princip je jednostavan – dok plaćate svoju kavu, platite još jednu „za kasnije“. 
Ova plemenita ideja zaživjela je u virovitičkom Caffe baru Gumenjak. On je trenutno jedini kafić na ovom području koji se pridružio toj akciji. 
- Nedavno sam saznao za ovu ideju i odlučio sam da je pokušamo provesti. Odlučili smo našim gostima ponuditi mogućnost da učine dobro djelo. Istina, riječ 
je samo o šalici kave, ali nekome će ta šalica značiti mnogo. Nadamo se da će naši gosti i građani prihvatiti ovu akciju i kupiti ‘kavu za kasnije’. A ovim putem 
pozivamo sve one koji nisu u mogućnosti sebi priuštiti ovaj topli napitak, zbog bilo kojeg razloga, da dođu kod nas. Samo trebaju pitati za ‘kavu za kasnije’– 
rekao je vlasnik kafića Damir Moslavac.                                                                                                                                                                                                  M. Lukačić

Dolaskom 2019. godine na 
snagu je stupio zakon o cije-
pljenju djece, u okviru kojeg 
je u kalendar obaveznih cije-
pljenja uvršteno i cijepljenje 
protiv pneumokoka, koje se 
najviše odnosi na dojenčad 
stariju od dva mjeseca do go-
dine dana starosti. Bakterija 
streptococcus pneumoniae ili 
kako je često zvana samo – 
pneumokok, uzrokuje upale 
sinusa, bronha, pluća, uha, a u 
najgoroj situaciji može uzroko-
vati i upalu moždanih ovojnica 
(meningitis) ili bakterijemi-
jsku sepsu, odnosno trovanje 
krvi, nakon čega najčešće us-
lijedi smrt. Riječ je o bakteriji 
koja je iznimno rasprostran-
jena, najčešće među djecom 
vrtićkog uzrasta, no može biti 
vrlo kobna i za osobe starije 
životne dobi, osobito kada je 
riječ o upali pluća. 

VIRUS PRIPREMI, PNEU-
MOKOK 

NASTAVI  
Dogodi li se da streptokok pro-
bije barijeru, odnosno dođe li 
do pada imuniteta i do zaraze 
osobe koja se razboli (a to se 
ne tretira pravilno), može doći 
do toga da bakterija uđe u krv 
i izazove bakterijemiju. Bak-
terijemija se može putem krvi 
proširiti na druge organe te 
može izazvati endokarditis ili 
bakterijemijsku sepsu, poznat-
iju kao  „trovanje krvi“. 
Ovo vrijeme pogoduje raz-
vitku pneumokoka, upozorava 
dr. Miroslav Venus, ravnatelj 
županijskog Zavoda za javno 
zdravstvo „Sv. Rok“. Pojašnjava 
da je pneumokokna upala 
pluća najčešća sekundarna 
komplikacija koja slijedi na-
kon gripe odnosno influence, 
koja je sad u punom jeku.  - 
Događa se da virus gripe uđe 

u organizam, pripremi teren, 
oslabi imunitet, oslabi epitel 
na nazofarinksu, gdje se razvi-
ja infekcija pneumokoka koja 
onda lakše prodre i izazove 
bakterijemiju, dakle prođe 
u krv te izazove sepsu, što u 
krajnjem slučaju može rezulti-
rati kobnim posljedicama – 
objašnjava dr. Venus. 
Infekcije pneumokokom su 
česte i samim tim najopasnije 
za osjetljivije dijelove popu-
lacije: djecu i osobe u trećoj 
životnoj dobi, one nakon 65. 
godine života. Ako je pritom 
riječ i o zatvorenim kolektivi-
ma kao što su primjerice vrtići, 
starački domovi, zatvori te os-
obito tamo gdje su opća higije-
na i standard niži, pneumokok 
lakše kruži između ljudi koji 
su u doticaju te lakše izaziva 
oboljenje. 

DVIJE VRSTE 
CJEPIVA 

-Važno je znati da ovo cjepivo 
nije nešto novo, neka inovacija 
u medicini. Razlikujemo dvije 
vrste cjepiva vezanih za pneu-
mokok. Na osnovu kapsularnog 

kompleksa, ima 90 različitih 
serotipova pneumokoka veza-
nih direktno za njegovu antig-
enost (izazivanje bolesti). Neki 
od njih obilježavaju se počevši 
od jedan pa sve do 90, s time 
da su oni obilježeni početnim 
brojevima patogeniji. Oni 
koji su obilježeni bliže broju 
90, nisu tako opasni (kako se 
koji u povijesti izolirao, dobio 
je svoj sljedeći broj).Važno 
je reći da je uz tip 1 najpato-
geniji tip 3 te da su upravo oni 
najčešći uzročnici pneumonije 
ili drugih upala – ističe doktor 
Venus.
Pneumo 23 sadrži u sebi 23 
od 90 antigenih serotipova, 
između ostalih i tip 1 i tip 3. No 
postoji i drugo, konjugirano 
pneumokokno cjepivo. Nje-
gov službeni naziv je Prevenar 
13 i on sadrži 13 antigenih se-
rotipova, ovo cjepivo sadrži 
također tip 1 i tip 3. 
- Nadamo se da će tim cjepiv-
om, Prevenar 13, koje treba 
ovih dana doći iz HZZO-a 
u naše pedijatrijske ambu-
lante, djeca po određenom 

kalendaru i protokolu biti ci-
jepljena. Razlika između poli-
saharidnog i konjugiranog 
cjepiva je što su na drugačiji 
način pripremljena. Pokazalo 
se da djeca do druge ili treće 
godine života vrlo slabo rea-
giraju nakon što su cijepljena 
polisaharidnim cjepivom pa 
je zbog te djece proizvedeno 
konjugirano cjepivo na koje je 
vezan proteinski nosač i zbog 
toga se imunitet kod djece 
koja su cijepljena tim konju-
giranim cjepivom bolje stvara 
– ističe dr. Venus koji dodaje 
kako će upravo konjugirano 
pneumokokno cjepivo dobiti 
djeca koja su po novoj odluci 
uvrštena u kalendar obaveznih 
cjepiva. 
Prema kalendaru, cjepivo je 
obavezno za svu dojenčad 
stariju od dva mjeseca života, a 
koja će primiti tri doze unutar 
godine dana. Način provedbe 
započinje prvim cijepljenjem u 
kojem će se prva doza dobiti s 
dva mjeseca života (8 tjedana), 
potom s četiri mjeseca (16 tje-
dana) i treća doza s godinom 
dana (12 mjeseci). Važno je 
napomenuti da se ovo cjepivo 
može primijeniti u kombinaciji 
s nekim drugim cjepivima koja 
su redovna prema kalendaru. 

PREDNOSTI I MANE 
CJEPIVA

-Prednosti koje ovo cjepivo 
donosi su zaštićenost od 
komplikacija uzrokovanih 
možebitnom bolesti, dakle 
zaštićenost od upale pluća na 
prvom mjestu, ali i zaštićenost 

od drugih upala. 
Generalno gledajući, nema 
nedostataka, no može se go-
voriti samo o nuspojavama 
koje su prema dugogodišnjim 
iskustvima najčešće lokalne, 
odnosno izazivaju blaže ili jače 
crvenilo na mjestu uboda kao 
što su natečenost ili promjene 
raspoloženja. Dakako, te nus-
pojave nisu nešto što će se 
zasigurno dogoditi, već se go-
vori o vjerojatnosti. Spektar 
nuspojava može biti velik zbog 
toga što svatko drugačije rea-
gira pa se nikada ne zna kako 
koje cjepivo utječe na poje-
dini organizam – istaknuo je 
dr. Venus koji dodaje kako je 
uvijek važno gledati „cost ben-
efit“, odnosno kolika je dobro-
bit od cjepiva prije negoli se 
promotre moguće nuspojave. 
Zasad, puno su veće prednosti 
i zaštita koju cjepivo nudi, u 
odnosu na komplikacije koje 
mogu nastati necijepljenjem. 
Zbog čitavog spektra i dva 
različita cjepiva, mogu se ci-
jepiti svi, a ne samo djeca. 
Budući da je cijepljenje za-
konom obavezno, dijete starije 
od dva mjeseca čiji roditelji 
ne žele cjepivo rade prekršaj 
te epidemiolozi apeliraju na 
roditelje da ne ugrožavaju 
svoju djecu necijepljenjem. Za 
sve druge informacije građani 
se mogu obratiti liječniku u 
svojoj pedijatrijskoj ambulan-
ti, u ambulantama obiteljske 
medicine koje imaju upisanu 
malu djecu i u Zavodu za javno 
zdravstvo, ističe dr. M. Venus.  

Lucija M. Hock

Do prve godine života cijepljenje 
protiv pneumokoka postalo je obvezno

• Prednosti koje 
ovo cjepivo donosi 
su zaštićenost 
od komplikacija 
uzrokovanih 
možebitnom bolesti, 
dakle zaštićenost 
od upale pluća na 
prvom mjestu, ali 
i zaštićenost od 
drugih upala.

NA SNAZI OD POČETKA GODINE

Dr. Miroslav Venus, ravnatelj županijskog Zavoda za javno zdravstvo „Sv. Rok“

Događa se da virus gripe uđe u 
organizam, pripremi teren, oslabi 

imunitet, oslabi epitel na nazofarinksu, gdje 
se razvija infekcija pneumokoka, koja onda 
lakše prodre i izazove bakterijemiju, dakle 
prođe u krv te izazove sepsu, što u krajnjem 
slučaju može rezultirati kobnim posljedi-
cama – objašnjava dr. Venus. 

ZAŠTITA RIZIČNIH SKUPINA  

Cjepivo besplatno za osobe starije životne 
dobi i za osobe bez slezene 
Osim navedene skupine djece do godine dana starosti, mogu se cijepiti i druga djeca koja su imunokom-
promitirana koja iz nekog razloga nemaju slezenu. Naime, funkcija je slezene zaustaviti streptokok koji 
prodre kroz imunosustav i počinje se širiti po organizmu, a „tvornica“ koja ga ubija je slezena. No, ako 
se dogodi  da osoba nema slezenu, da je rođena bez slezene (pati od prirođene asplenije) ili tijekom 
života doživi prometnu nezgodu pa se slezena mora kirurškim putem odstraniti, onda se takve osobe 
bez obzira na dob i neovisno je li riječ o djeci ili o odraslima mogu cijepiti s jednim ili drugim cjepivom, 
a koje je za njih također besplatno. Za osobe starije životne dobi cjepivo nije obavezno, ali preporučeno 
je i mogu ga dobiti besplatno. Ako se netko želi prevencijski zaštiti, može se cijepiti, no takva će osoba 
cjepivo morati platiti jer ga još za sad na tržištu nema dovoljno. 

Josip se unatoč Down sindromu bavi 
sportom, piše poeziju, konobari, putuje 
svijetom i vjerno navija za Hajduk

ZA SLATINČANINA JOSIPA MITERA GRANICE NE POSTOJE

Josip Miter (26) iz Slatine veseo je i poziti-
van mladić koji se bavi raznim sportovima, 
voli putovanja, piše poeziju i obožava raditi 
kao konobar. U svemu navedenom Josip je 
uspješan unatoč Down sindromu od kojeg bo-
luje. Bacanje kugle, košarka i nogomet, sve su 
to Josipovi sportovi, a najviše trenira kod kuće 
i u teretani. 
- Vježbam kod kuće i u teretani u Osnovnoj 
školi Eugena Kumičića u Slatini. Tamo imam 
puno prijatelja i uvijek se družimo i zafrkavamo 
– kaže Josip te dodaje da voli raditi trbušnjake 
i sklekove, ali i trčati. No, najvažnija sporedna 
stvar očarala je i Josipa, a pohvalio nam se da 
je bio i na utakmici Hrvatske i Španjolske. 
- Bio sam na utakmici Hrvatske i Španjolske i 
slikao sam se s našim Slavoncem Domagojem 
Vidom i Ivanom Rakitićem, a dobio sam i au-

tograme. Najbolji igrač mi je Raketa, a imam 
i najboljeg vratara, Danijela Subašića – rekao 
nam je Josip. 

VJERNI NAVIJAČ HAJDUKA
No, više od svega Josip ipak voli Hajduk te ne 
propušta nijednu njihovu utakmicu.
- Hajduk je moja najveća ljubav, venama mi 
teče hajdučka krv – našalio se Josip. Osim što 
gleda svaku `tekmu´, bio ih je gledati i uživo 
kada su igrali u Koprivnici. Najveća želja: otići 
na Poljud. 
- Najveća želja mi je otići u Split i na Poljudu 
se slikati sa svim igračima i trenerima Hajduka 
– kaže uzbuđeno Josip. S druge strane je Jo-
sipov tata koji navija za Osijek pa naravno da 
nije izostala navijačka prepirka oko toga tko 
je bolji, Osijek ili Hajduk. No, to ćemo ostaviti 
tati i sinu, neka uživaju u tome. 
Još jedna Josipova zanimacija su TV serije, a 
najdraža mu je Na granici.

- Ponekad gledam i onu njemačku, Cobra 11. 
No, više volim hrvatske filmove i glumce, a 
volim pogledati i akcijske i horore i trilere – 
priča nam Josip. 

ODLIČAN KONOBAR
Također, Josip je aktivan i u Udruzi za Down 
sindrom Virovitičko-podravske županije gdje 
ima puno prijatelja i kako kaže, predsjednicu 
Sandru koju obožava. Zahvaljujući toj Udruzi 
Josip i njegovi roditelji stupili su u kontakt s 
Down Sindrom Centrom Pula, gdje Josip često 
zna boraviti. Naime, DSC Pula provodi cjelo-
vit PAPO program – program opće rehabilit-
acije metodom društvenog uključenja mladeži 
s Downovim sindromom. Kroz taj program 
Josip razvija svoje vještine, a dio programa 
praktični je dio koji korisnici obavljaju u Caffe 
baru Uliks i McDonaldsu u Puli. Tako je Josip 

razvio konobarske vještine te se nada da će se 
zahvaljujući njima moći zaposliti. Kroz PAPO 
program Josip je bio i u Bruxellesu, gdje je 
posluživao parlamentarce. 
- Bio sam u Bruxellesu gdje sam posluživao 
parlamentarce te sam razgovarao s Ružom 
Tomašić – pohvalio nam se Josip. Bilo je to 
njegovo prvo putovanje avionom, a nije mu 
dugo trebalo za drugo, i to u Francusku. 
- U Francuskoj sam pomagao čistiti, a i naučio 
sam nešto govoriti na francuskom – kaže Josip, 
a potom nas je i uvjerio u to. Na francuskom 
zna pozdraviti, poželjeti dobar tek, predstaviti 
se i slično, i to vrlo simpatično. 
Osim toga, koliko je uspješan i samostalan, go-

vori i činjenica da unatoč 
svojoj dijagnozi može 

otputovati sam do 
Pule. 

ŠARMIRAO I 
PREDSJEDNICU

- Išao sam u Pulu sas-
vim sam, putovao sam 

autobusom i vlakom – 
priča nam ponosno Josip 

kojega je na stanici dočekao brat. 
Također, svoju samostalnost i korist u društvu 
Josip pokazuje i kod kuće pomažući mami u 
svakodnevnim poslovima. Tako nerijetko opere 
suđe, posprema sobu, a majice u ormaru slaže 
savršeno, na crtu, na što je posebno ponosna 
mama Marija. Osim toga, mama je ponosna i 
na Josipove stihove budući da piše i poeziju, a 
njegovom šarmu nije odoljela ni predsjednica 
Kolinda Grabar- Kitarović. Naime, prije dvije 
godine povodom Međunarodnog dana Down 
sindroma, Josip je napisao pismo Predsjedni-
ci, a nakon nekoliko dana stigao je i odgovor.
No, naš svjetski putnik, kako ga simpatično 
nazivaju u virovitičkoj Udruzi, još uvijek nema 
curu, ne jer ju ne može naći, nego jer razmišlja 
prvo o poslu. 
- Prvo posao, a onda djevojka – odlučno je odgo-
vorio Josip kojemu je velika želja zaposliti se, a 
mi mu držimo fige da osvoji i taj izazov.

Foto: DSC Pula

• Najveća želja mi je otići u Split i na Poljudu se slikati sa svim igračima i trenerima Hajduka – uzbuđeno kaže Josip.

Mama Marija: „Josip uvijek za sve nađe rješenje“
Za Josipovo stjecanje snage, jačine i socijalno uključenje u društvo unatoč Down sindromu uvelike su zaslužni njegovi roditelji koji su ga 
odmalena poticali da bude među drugom djecom. U tome su pomogli i njegova braća i sestre, od Josipa su puno toga dobili zauzvrat. 
- Kad je čovjeku najteže, on je tu da sve to riješi, zagrli me i kaže ‘sve će biti dobro’. On je tu za sve, ne samo za mene, već i za svoju braću 
i sestre. Kako je Josip s nama, postali smo svjesniji stvarnih ljudskih vrijednosti i shvatili da nije sve u jurnjavi, već da je važno imati 
ljubavi za bližnjega. Tako smo se i povezali više kao obitelj jer on je neka vaga koja uvijek za sve nađe rješenje – rekla nam je ponosna 
mama Marija.  
No, nije uvijek bilo sve tako divno. Za to se trebalo boriti. Bilo je i ružnih i neugodnih situacija kojih se prisjetila mama Marija. 
- Najteže mi je bilo kada sam rodila Josipa. Nakon poroda su ga odnijeli i nisu ga vraćali. Shvatila sam da nešto nije u redu, no sestra mi 
nije ništa htjela reći bez doktora. Kada je došao doktor rekao mi je „vaše dijete je mongolček“. Njegovo osuđivanje i predrasude su me 
strašno zaboljeli i uzrujali – priča nam mama, prisjećajući se predrasuda koje su ju dočekale u bolnici. No, ona se nije predala. I ona i 
tata puno su radili s Josipom te su ga redovno upisali u predškolsku gdje se super snašao. 
- U predškolsku je išao redovito i nismo imali nikakvih problema. Teta koja ga čuvala rekla je da sporije radi, ali nije ni bilo važno, radio 
je kako je stigao i mogao, ali je napravio – priča nam mama Marija. Kasnije su Josipa upisali i u osnovnu školu, ali po prilagođenom 
programu, gdje ih je dočekalo još jedno ružno iskustvo. 
- Kada je bio prvi razred, jednoj nastavnici za sve su bila kriva djeca koja su išla po prilagođenom programu, pa tako i naš Josip – prisjeća 
se Marija. No, ni to ih nije shrvalo, nisu se dali i borili su se za svoje dijete koje unatoč zdravstvenim problemima, slabom sluhu, disleksiji 
i hipotireozi ruši sve granice pred sobom, uživa u životu te je primjer koji svatko može i treba slijediti. 

Svoje vještine Josip je pokazao i u Francuskom 
restoranu La Petite

Slika lijevo: Josip u Bruxellesu

Mama Marija i tata  Stjepan Josipu su najveća podrška

Najveća želja mu je otići na Poljud

Josip u Seysellu u Francuskoj

Željka Đaković Leš
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• Moram naglasiti da su svi doneseni kapitalni projekti već i krenuli. Ovih dana raspisat ćemo natječaj za 
dječji vrtić u Gornjem Bazju, investiciju vrijednu 5,5 milijuna kuna s PDV-om – kaže načelnik Đ. Bukvić.

ČAČINCI 

Povećan iznos jednokratne 
pomoći za novorođenu djecu, 
prvo dijete dobiva tri tisuće 
kuna 
Članovi Općinskog vijeća Čačinci održali su prošlog tjed-
na svoju redovnu sjednicu pod predsjedanjem predsjed-
nika Tomislava Tomića. Jedna je od najvažnijih točaka 
sjednice povećanje iznosa za jednokratnu novčanu 
pomoć za rođenje djeteta. Tako će obitelji za prvo 
rođeno dijete prema novoj odluci vijeća dobiti 3.000 
kuna, za drugo 4.000 te za treće i svako sljedeće 5.000 
kuna. U sklopu Aktualnog sata na pitanja vijećnika 
Vlade Jurline, načelnik općine Mirko Mališ govorio je 
o budućim radovima na dječjem vrtiću te naglasio kako 
bi oni trebali započeti u kolovozu ove godine te kako bi 
trebali biti završeni u jesen iduće godine, kada bi treba-
la krenuti i prva pedagoška godina u novoj zgradi vrtića. 
Na pitanje istog vijećnika, načelnik Mališ pojasnio je i 
prioritete izgradnje pješačkih staza u Čačincima i u 
ostalim naseljima te rekao kako Općina najprije radi 
nogostupe uz državnu cestu D2, zatim županijske pa 
ostale prometnice. Vijećnici su potom donijeli Odluku 
o komunalnoj naknadi koja će biti naplaćivana u trima 
zonama, a cijene su ostale nepromijenjene. Potom se 
pristupilo donošenju odluke o visini paušalnog poreza 
po krevetu, smještajnoj jedinici u kampu, jedinici u ob-
jektu za robinzonski smještaj na području, za koji su 
vijećnici potvrdili da će iznos biti 150 kuna u Čačincima, 
odnosno 250 kuna za Slatinski Drenovac. U nastavku 
sjednice donesena je i Odluka o raspisivanju izbora za 
mjesne odbore, a izborno povjerenstvo činit će Martina 
Šulentić, Matea Prelog, Marija Vreš, Đurđica Vukušić, 
Tanja Beštek i Ana Herceg. 

V. Grgurić

Donijeli niz važnih odluka i s 
udrugama i mjesnim odborima održali 
sastanak o novim sadržajima 

U četvrtak je održana sjedni-
ca Općinskog vijeća Općine 
Lukač. Između ostalih, na 
Općinskom vijeću usvojene 
su tri važne odluke. Prva je 
Odluka o visini paušalnog 
poreza po krevetu, odnosno 
po smještajnoj jedinici u 
kampu na području općine. 
- Budući da naša 
općina nema smještajnih 
jedinica i kampova, suklad-
no zakonu uzeli smo naj-
manji koeficijent, a to je 150 
kuna po krevetu – istaknuo 
je načelnik Općine Lukač 
Đuro Bukvić.
NAJNIŽA KOMUNAL-

NA NAKNADA 
Što se tiče komunalne na-
knade, Općina Lukač do 
sada je imala najnižu ko-
munalnu naknadu, kako 
prema svojim gospodarst-
venicima, tako i prema 
svojim mještanima.
- U tom segmentu, komu-
nalna naknada po nekim 
novim koeficijentima i 
zonama u kojima je, neće 
se mijenjati što se tiče 
konačnog iznosa, tako da 
će ostati u onim iznosima 
u kojima je bila i dosad. 
Novost je ta da se neće 
plaćati dva puta, već četiri 
puta godišnje – rekao je Đ. 

Bukvić.
Što se tiče komunalnih do-
prinosa, također ostaje sve 
po starom. - Svaki poduzet-
nik koji dolazi na područje 
Općine Lukač i koji otvori 
barem jedno radno mjesto, 
bit će 100 posto oslobođen 
svih obveza plaćanja ko-
munalnog doprinosa i ko-
munalne naknade u peri-
odu koji dolazi – kazao je 
načelnik Bukvić.
U sklopu 16. sjednice 
Općinskog vijeća, načelnik 
Općine Lukač Đuro Bukvić 
i predsjednik Općinskog 
vijeća Tomislav Živković 
održali su sastanak s pred-
sjednicima mjesnih odbora 
i udruga s područja općine 
Lukač. Tema sastanka 
bili su Javni natječaj za fi-
nanciranje javnih potreba 

Općine Lukač u području 
sporta, kulture i Civilnog 
društva za 2019. godinu te 
nastup na sajmu Viroexpo 
koji će se održati od 15. – 
17. ožujka u Virovitici.
-Moram naglasiti da su svi 
doneseni kapitalni projekti 
već i krenuli. Ovih dana 
raspisat ćemo natječaj za 
dječji vrtić u Gornjem Ba-
zju, investiciju vrijednu 
5,5 milijuna kuna s PDV-
om. Što se tiče druge faze 
doma u Budrovcu, u ti-
jeku je javna nabava, a 
očekujemo privesti tu priču 
kraju u sljedećih 30 do 60 
dana. Radi se i kompletna 
adaptacija malog Mjesnog 
doma u Ritu, a ta investicija 
mora biti gotova u sljedećih 
dvadesetak dana – poručio 
je Bukvić.

VRIJEDNI MJESNI 
ODBORI 

Ukupna planirana vrijednost 
raspisanih javnih natječaja 
za financiranje u 2019. go-
dini je 387.000 kuna, koje 
su osigurane u općinskom 
proračunu za ovu godinu. 
Udruge su prijedloge svojih 
projekata i programa dužne 
dostaviti na adresu Općine 
Lukač do 17. veljače 2019. 
godine, a natječajna doku-
mentacija može se preuzeti 
na mrežnoj stranici Općine. 
Između ostalog, s pred-
sjednicima mjesnih odbora 
dogovoreno je da su tijekom 
godine dužni organizirati 
određena događanja u 
svojim mjesnim odborima 
koje će Općina Lukač finan-
cijski i organizacijski podu-
prijeti.
-Minimum je nekih sedam 
do deset velikih događanja 
na području općine u kal-
endarskoj godini, a već 9. 
veljače imamo gostovanje 
teatra u Gornjem Bazju s 
predstavom „Dimnjačar”. U 
planu su obavezno i dva ve-
lika koncerta na otvorenom, 
jedan za Dan državnosti, a 
drugi za Dan općine Lukač. 
Planiramo i općinsko kolinje 
koje smo tradicionalno imali 
svake godine – zaključio je 
Đuro Bukvić.

RADNO NA SJEDNICI VIJEĆA OPĆINE LUKAČ

Tin Szabo 

NAŠI VATROGASCI
DVD VRANEŠEVCI U OPĆINI 
ČAĐAVICA 
Načelnik im poklonio pet 
kompleta radnih odijela 
Dobrovoljno vatrogasno društvo 
Vraneševci u subotu je održalo redovnu 
Godišnju izvještajnu skupštinu na ko-
joj su, uz članove DVD-a Vraneševci 
i načelnika Općine Čađavica Mirka 
Rončevića, nazočili i predstavnici brojnih 
vatrogasnih društava i udruga s područja 
općine. Nakon što je izabrano radno 
predsjedništvo, prihvaćeno Izvješće 
o radu i Financijsko izvješće za 2018. 
godinu, predsjednik DVD-a Vraneševci 
Dražen Šomođi podnio je Plan rada i 
Financijski plan za 2019. godinu te na-
glasio kako društvo trenutno broji 27 
članova. Tijekom prošle godine, između 
ostalog, odrađeno je osam liječničkih 
pregleda vatrogasaca, a požara nije bilo. 
Uz financijski plan za tekuću godinu, 
DVD Vraneševci nastavit će sa svojim re-
dovitim aktivnostima: servisirati aparate 
za gašenje vatre te nabaviti dodatnu 
opremu za gašenje, što uključuje nabavku 
tlačne cijevi i nabavku osobne zaštitne 
opreme. Sva su izvješća jednoglasno us-
vojena. Čestitke na radu u protekloj go-
dini, uz želje da se nastavi uspješan rad i 
u narednom razdoblju, članovima DVD-a 
Vraneševci uputili su predsjednici dobro-
voljnih vatrogasnih društava u sastavu 
Vatrogasne zajednice općine Čađavica. U 
ime Općine Čađavica nazočne je pozdrav-

io općinski načelnik Mirko Rončević koji 
je uz pohvale dosadašnjem radu istaknuo 
nadu u još bolju suradnju tijekom nared-
nog razdoblja, koju će Općina Čađavica 
i dalje financijski podržavati, i ne samo 
rad DVD-a Vraneševci, već i svih ostalih 
dobrovoljnih vatrogasnih društava na 
čađavačkom području. Također, načelnik 
Rončević uručio je pet kompleta radnih 
odijela predstavnicima DVD-a Vraneševci 
koja će im u budućnosti omogućiti lakše 
obavljanje zadataka koji su pred njima.

A.D. Fišli 

DVD GRADINA
Novi predsjednik Mario 
Milković,  dopredsjednik 
Andrija Sabov
Proteklog vikenda, u Vatrogasnom domu 
u Gradini izvještajnu godišnju, a ujedno 
i izvanredno-izbornu Skupštinu održalo 
je Dobrovoljno vatrogasno društvo Gra-
dina. Iz izvješća o radu Društva koji je u 

ime Upravnog odbora pročitao zapovjed-
nik Josip Kaladić vidljivo je da je društvo 
bilo vrlo aktivno tijekom protekle go-
dine. Bavili su se svim vrstama aktivnos-
ti, od preventive, intervencija kojih na 
sreću u 2018. godini nije bilo puno (tri 
požara i tri tehničke intervencije), os-
posobljavanja i usavršavanja, humani-
tarnih akcija, radnih akcija pa do izleta i 
druženja. Usvojena su sva izvješća kao i 
plan i program rada i financijski plan pri-
hoda i rashoda za tekuću godinu. Za no-
vog predsjednika jednoglasno je izabran 
Mario Milković, a njegov zamjenik je An-
drija Sabov. Za nesebičan rad u društvu 
i uloženi trud u promicanju vatrogastva 
svim zaslužnim članovima uručene su 
pohvalnice, a zapovjedniku Društva Jo-
sipu Kaladiću brončana medalja. Plaketu 
za poseban doprinos i razvoj vatrogastva 
načelniku Općine Gradina Marku Ajčeku 
uručio je novoizabrani predsjednik Mario 

Milković. U svom obraćanju načelnik M. 
Ajček naglasio je da je u 2019. godini pri-
oritet izgradnja vatrogasnog spremišta. 
Županijski vatrogasni zapovjednik Stje-
pan Venus pohvalio je rad društva te 
uručio diplome i uvjerenja članovima koji 
su se usavršavali za specijalnosti: vez-
ist (četiri člana), bolničar (pet članova), 
radovi na vodi (dva člana), aparati za 
zaštitu dišnih organa (dva člana) te ospo-
sobljavali za zvanja: vatrogasna mladež 
(dva člana), vatrogasac (dva člana), va-
trogasac I. klase (tri člana), dočasnik (tri 
člana), dočasnik I. klase (dva člana) te 
vatrogasni časnik I. klase (dva člana).
Za desetogodišnji rad u društvu Spomen-
ice su primili Franjo Blažičević, Doma-
goj Kovačević, Matija Lebinac i Luka 
Milovanović. Pohvale za dosadašnji rad 
te uspjeh u budućem radu uputio je 
vijećnik županijske skupštine Zdenko 
Blažičević.
Predsjednik Općinskog vijeća Ivan 
Gojević čestitao je novoizabranom pred-
sjedniku, pohvalio je rad društva i zaželio 
još bolji napredak za dobrobit svih 
mještana Općine Gradina. Nazočnima 
su se s lijepim željama za uspjeh u daljn-
jem radu pridružila i prijateljska društva 
PGD Berkovci iz Republike Slovenije, 
DVD Budakovac, Rušani, Stara Br-
ezovica, Špišić Bukovica, Gornje Bazje i 
Suhopolje, predstavnici Udruga iz mjesta 
te sponzori.

V.L. 
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U petak je u Kazalištu Virovitica na 
konferenciji za medije predstavljen 
program 15. Virkasa, koji počinje 
ovog petka, 8. veljače. U sklopu pred-
stavljanja ovogodišnjeg programa, 
uz ravnatelja virovitičkog Kazališta 
Mirana Hajoša, govorili su župan 
Virovitičko-podravske županije Igor 
Andrović, gradonačelnik Virovitice 
Ivica Kirin, pročelnik za društvene 
djelatnosti Grada Virovitice Alen 
Bjelica te ravnatelj Gradskog 
kazališta „Zorin dom“ iz Karlovca 
i odnedavno intendant splitskog 
Hrvatskog narodnog kazališta 
Srećko Šestan.
Ovogodišnji je program Virka-
sa po mnogočemu bogatiji od 
prošlogodišnjega. Otvara ga u 
petak svečana premijera predstave 
„Komšiluk naglavačke“ redateljice 
Nine Mitrović, u izvedbi Kazališta 
Virovitica i Kazališta „Zorin dom“ iz 
Karlovca.

JEFTINIJE ULAZNICE 
- Ove ćemo godine gledateljima po-
nuditi preko 30 kazališnih izvedbi 
koje će se igrati na području cijele 
Virovitičko-podravske županije - od 
Orahovice, Pitomače koja je obnovi-
la dvoranu, Slatine, Suhopolja i nar-
avno, Virovitice u kojoj je stacion-
iran veći dio kazališnih predstava. 
Osobito sam ponosan na gostujuća 
kazališta iz Zagreba, Zadra, Karlo-
vca, Vinkovaca, Šibenika i Osijeka. 
Virkas osobito njeguje međunarodni 
karakter, pa će virovitička publika 
moći uživati u izvedbama kazališta 
iz Makedonije, Slovenije, Srbije i Ru-
munjske, s kojim će Kazalište Viro-
vitica ove godine potpisati suradnju 
– ponosno je istaknuo Miran Hajoš, 
dodavši da su cijene karata ove go-
dine prilagođene mogućnostima 
gledatelja.
- Ovom prilikom želim napomenuti 
da smo smanjili cijene ulaznica 
tako da se komplet ulaznica za 13 
predstava može kupiti po cijeni od 
350 kuna, što je izuzetno povoljno, 
budući da je cijena pojedinačne 
ulaznice 50 kuna. Učenici, studenti 
i umirovljenici mogu kupiti ulaznice 
po cijeni od 40 kuna - istaknuo je 
Hajoš.

KULTURNA RAZNOLIKOST I 
BOGATSTVO 

Na rad Kazališta ponosan je i 
virovitički gradonačelnik Ivica Ki-
rin koji je pozvao sve građane da 
kvalitetno provedu svoje slobodno 
vrijeme i posjete ovogodišnji Vir-
kas.
– Virovitica danas ponovno živi 
svoj kulturni život, ovo je manifest-
acija koja je vrlo rijetka u Hrvatskoj 
i koja govori i o sinergiji domaćih 
kazališta, i o međunarodnoj surad-
nji. Kulturna raznolikost i bogatstvo 
glavni su pokretači života ovoga 
grada, a za to su zaslužne udruge i 
gradske ustanove na čijem je čelu 
Kazalište Virovitica – istaknuo je 

Ivica Kirin.
Veliko zadovoljstvo radom 
Kazališta Virovitica izrazio je župan 
Virovitičko-podravske županije Igor 
Andrović.
-Izrazito mi je zadovoljstvo pozdrav-

iti jubilarni 15. Virkas. Kao je-
dan od osnivača, mogu 

biti zadovoljan i 
sretan što se 

ovakva kul-
turna mani-
f e s t a c i j a 
događa up-
ravo ovdje, 
ima region-
alan i nacio-

nalan značaj 
i drago mi je 

da se održava 
na području cijele 

županije, a ne samo u Vi-
rovitici. Time se daje mogućnost 
žiteljima županije koji su u ruralnim 
područjima da vide predstave koje 
će se igrati na ovogodišnjem Virkasu 
– istaknuo je župan Andrović koji je 
zahvalio organizatorima Virkasa na 
promicanju kulture. Na rad i surad-
nju Kazališta Virovitica osvrnuo se 
Srećko Šestan koji je rekao kako se 
čini kao da je jučer bio prvi Virkas. 
Naime, kulturna manifestacija Vir-
kas započela je prije 15 godina kao 
ideja ravnatelja Hajoša koji je za 
pomoć zamolio upravo S. Šestana, 
tadašnjega pomoćnika u Ministar-
stvu kulture koji se pri Kazališnim 
vijećem zalagao da Virkas dobije 
potporu.
- Zahvaljujući Virkasu krenula je 
potpora Ministarstva, Županije i 
Grada oko uređenja ovog kazališta. 
U nekoliko godina dobili smo čvrstu, 
stabilnu manifestaciju na koju rado 
dolaze sva kazališta iz Hrvatske koja 
su pozvana, a osobito iz inozemstva 
- podcrtao je Šestan.

Lucija M. Hock 

Kultura

Karl Ove 
Knausgaard: 

Zima  

Zima je druga po redu 
knjiga iz Enciklopedije 
godišnjih doba norveškog 
autora Knausgaarda. 
Kao i prva knjiga Jesen, 
sastoji se od kratkih 
eseja koji su podijeljeni 
po mjesecima - prosinac, 
siječanj te veljača. Knjiga 
eseja započinje pismom 
nerođenoj kćeri kojoj se 
autor obraća iza svakog 
poglavlja te se tako stvara 
početak neraskidive pov-
ezanosti između roditelja 
i djeteta. Knausgaard piše 
o bićima, događajima, tva-
rima i scenama iz svakod-
nevnog obiteljskog života 
sa ženom Lindom i troje 
djece.  Neki od motiva usko 
su vezani za zimu, kao što 
su prvi snijeg, hladnoća, 
božićni darovi te zimski 
zvukovi. Naizgled sasvim 
obične stvari i pojave au-
tor doživljava osjetilima i 
pridaje im važnost te nas 
tako navodi na razmišljanje 
kako smo premalo svjesni 
sadašnjeg trenutka. Drugi 
dio kvadrilogije izašao je 
kod nas krajem 2018. go-
dine u izdanju nakladničke 
kuće OceanMore. Knjigu 
možete posuditi u Gradskoj 
knjižnici i čitaonici Viro-
vitica!

Pripremila:  
Monika Čuljak

NOVE KNJIGE U 

GRADSKOJ KNJIŽNICI I 

ČITAONICI VIROVITICA

Gradska 
knjižnica 
i čitaonica 
Virovitica

Trg bana J. Jelačića 5
RADNO VRIJEME:

Ponedjeljak – petak: 8.00-19.30
Subota: 8.00-13.00

www.knjiznicavirovitica.hr

POČINJU 15. VIROVITIČKI KAZALIŠNI SUSRETI 

“Predstave će i ovaj put poslužiti da iscijele 
napaćene psihe i duše gledatelja“ 

• Ove ćemo godine gledateljima ponuditi preko 30 kazališnih izvedbi koje će se igrati 
na području cijele Virovitičko-podravske županije – od Orahovice, Pitomače koja je 
obnovila dvoranu, Slatine, Suhopolja i naravno, Virovitice u kojoj je stacioniran veći 
dio kazališnih predstava – kaže Miran Hajoš.

Predstavnici Kazališta, Grada i Županije na predstavljanju programa

VIROVITIČKO KAZALIŠTE PRVI PUT U 
KOPRODUKCIJI S KAZALIŠTEM „ZORIN DOM“

Pomno odabrani glumci za 
komediju koja otvara Virkas
Virovitički kazališni susreti ove su godine prvi put u koprodukciji s Kazalištem 
„Zorin dom“. Tom prigodom govorio je redatelj predstave Dario 
Harjaček, koji je pomno izabrao glumce za komediju „Komšiluk 
naglavačke“.
– Ovaj projekt, baš na temelju koprodukcije dobiva jedno 
veliko i široko značenje. Predstava „Komšiluk naglavačke“ 
ima ansambl od 12 glumaca među kojima su virovitički 
glumici, koji su veliko blago hrvatske kulture. To je 
jedna plejada fantastičnih osobnosti, ljudi i umjetnika s 
kojima je stvarno uvijek predivno raditi. S druge strane 
imamo ansambl karlovačkih glumaca – to je ansambl 
u nastajanju te mi se čini da je ovo predivna prilika da 
se ta dva kazališta ujedine – istaknuo je Harjaček koji je 
nadodao da je za kazalište najbitnija međugeneracijska, 
pozitivna atmosfera, koje ovdje svakako ima.
Često se kazalište i kazališne predstave gledaju kao neka „raz-
bibriga“, no kazalište je sve suprotno tome. To je mukotrpan posao 
u kojemu ima mnogo odricanja, uspona i padova, pogrešaka i svakod-
nevnog učenja.
– Suradnja između virovitičkog i karlovačkog ansambla impresionirala me zbog 
velike ljubavi i entuzijazma koji glumci pokazuju za svoj posao. Rad u kazalištu 
„krvav“ je posao, a glumci su iscjelitelji duša gledatelja i napaćenih psiha. Glum-
ci na sebe preuzimaju velik posao, oni naime ulaze pod kožu lika kojeg igraju, 
njima se bave na ekstremne načine, ne bi li gledateljima omogućili neku vrstu 
katarze – a to je ono što bi kazalište trebalo biti i ono što ono jest – istaknula je 
Katarina Pejović, dramaturginja predstave „Komšiluk naglavačke“.

Gledatelje čeka izbor izvrsnih predstava
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U  okviru 13. Međunarodnog 
turnira za mlađe kadete u 
sportskoj dvorani Tehničke 
škole u Virovitici, u orga-
nizaciji Sportske zajed-
nice grada Virovitice u 
petak je održana svečanost 
proglašenja najboljih 
sportaša grada Virovitice u 
2018. godini. 
Više od dvije tisuće sportaša, 
koji djeluju u četrdeset i jed-
noj udruzi i klubu, u sedam-
naest sportskih grana, pro-
tekle godine natjecali su se u 
svim krajevima Lijepe Naše, 
ali i u brojnim drugim eu-
ropskim državama. Prema 
postignutim rezultatima, na 
temelju kriterija proglašeni 
su najbolji.

NAJPERSPEKTIVNIJI 
SPORTAŠI 

Nagrade i priznanja na-
jboljima zajednički su podi-
jelili virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović, 
gradonačelnik grada Viro-
vitice Ivica Kirin i predsjed-
nik Sportske zajednice grada 
Virovitice Josip Škrablin.
Na početku su podijeljene 
posebne nagrade za najper-
spektivnije sportaše grada. 
Nagrade su dobili selekcija 
Z-11 Ženskog košarkaškog 
kluba Virovitica, djevojčice 
rođene 2008. godine i mlađe 
Ženskog rukometnog kluba 
1234 Virovitica, rukometaši 
rođeni 2008. godine i mlađi 
Rukometnog kluba Viro Vi-
rovitica, te karatisti Laura i 
Lovro Erak.

U konkurenciji kadetkinja 
najbolja je Nika Deskar, 
rukometašica 1234 Viro-
vitice, koja je s kadetskom 
ekipom na prošlogodišnjoj 
državnoj završnici osvojila 
deveto mjesto, a postepeno 
postaje oslonac i seniorske 
ekipe.
- Nažalost, ozljeda me prije 
mjesec dana odvojila od 
treninga, ali se već poste-
peno vraćam i vjerujem 
da ću već u prvim kolima 
nastavka pomoći svojim 
suigračicama u borbi za 
bodove - rekla nam je Nika.
Najbolja kadetska ekipa su 
rukometašice 1234 Viro-
vitice, koje su bile devete na 
državnoj završnici, iako su 
uz malo više sportske sreće 
mogle postići i puno bolji 
plasman.
Nikola Gondi, član 
virovitičkog Karate kluba, 
najbolji je kadet. On je ak-
tualni prvak Hrvatske i bez 
konkurencije u sjeveroza-
padnoj Hrvatskoj.
-Vjerujem da ću i u ovoj go-
dini nastaviti s izvrsnim re-
zultatima - rekao je Nikola.

NAGRADE KAO NOVI 
POTICAJ 

U momčadskoj konkuren-
ciji najbolji su rukometaši 
Viro Virovitice, koji su na 
državnoj završnici zauzeli 
jedanaesto mjesto.
Paula Rakijašić, članica At-
letskog kluba Virovitica, na-
jbolja je juniorka. Paula  je 

prošle godine osvojila zlato 
na juniorskom prvenstvu 
Hrvatske na 1500 metara. 
Novopečena hrvatska repr-
ezentativka prošle je go-
dine na prvenstvu Balkana 
na istoj dionici dotrčala do 
srebra.
-Vjerujem da ću s reprezen-
tacijom ponovno nastupiti 
na Balkanskom prvenstvu, 
gdje očekujem izvrsne re-
zultate - izjavila je Paula. 
Matija Relić, član Karate 
kluba Virovitica, najbolji 
je u konkurenciji juniora, 
višestruki je karate pr-
vak Hrvatske  u katama, a 
posljednjih sezona i stalni 
je član hrvatske karate repr-
ezentacije.
-Ova je nagrada za mene ve-
liki poticaj za nastup na Eu-
ropskom prvenstvu, na koje 
idem idući mjesec. Plasman 
među prva tri mjesta na 
prvenstvu bio bi odličan re-
zultat - kaže nam  Matija.
U momčadskoj konkuren-
ciji juniora najbolji su mladi 
nogometaši Županijskog 
nogometnog kluba „Viro-
vitica“, koji su prošle godine 
prvenstvenu sezonu u Pr-
voj hrvatskoj nogometnoj 
ligi – središta Sjever za ju-
niore završili na odličnom 
trećem mjestu. Istodobno 
su već godinama osvajači 
Županijskog juniorskog 
kupa, a prošle godine zai-
grali su i u osmini finala 
Hrvatskog nogometnog 
kupa.
Najbolja seniorka je Sara 

Sport

ONI SU NAJBOLJI SPORTAŠI I SPORTAŠICE GRADA VIROVITICE U 2018. GODINI

Najbolji od najboljih su Sara Malčec i 
Luka Moslavac te naše rukometne ekipe 

Rukometašice 1234 godinama su u vrhu Druge lige sjever

Pripremili:
 Mario Šolc, 
Tin Szabo

Juniori NK Virovitice već su oslonac seniorskog sastava

Zahvaljujem na ovom priznanju te ću nastojati i dalje 
postizati odlične rezultate - presretna je bila Sara.

Hvala 

svima 

na ovoj nagradi.

Bez podrške 

suigrača i trenera 

ne bih mogao sam 

postići ove rezul-

tate - skromno je 

izjavio Luka.

Košarkašice Z11 budućnost su Virovitičke ženske košarke

Sara Malčec prvakinja Hrvatske u katama

Luka Moslavac prvi topnik Viro Virovitice
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Najbolji od najboljih su Sara Malčec i 
Luka Moslavac te naše rukometne ekipe 

• Više od dvije tisuće sportaša, koji djeluju u četrdeset i jednoj udruzi i klubu, u sedamnaest sportskih grana, protekle godine natjecali 
su se u svim krajevima Lijepe Naše, ali i u brojnim drugim europskim državama.

Juniori NK Virovitice već su oslonac seniorskog sastava Virovitički rukometaši na korak su do Premijer lige

Malčec, članica Karate klu-
ba Virovitica.
U katama je na regional-
nom i državnom prven-
stvu pomela konkurenciju. 
Sara je posljednjih godina i 
jedna od glavnih uzdanica 
hrvatske karate reprezent-
acije u mlađim selekcijama.
-Zahvaljujem na ovom 
priznanju te ću nastojati i 
dalje postizati odlične rezul-
tate - presretna je bila Sara.

VAŽNA PODRŠKA 
Ženski rukometni klub 
1234 Virovitica najbolji je 
u konkurenciji seniorki. 
Već sedamdeset godina Vi-
rovitica je prepoznatljiva 
na sportskom području 
po ženskom rukometu. 
Virovitičke rukometašice u 
vrhu su 2. lige Sjever, a pla-
sirale su se i u 1/8 završnice 
Kupa Hrvatske.
Već nekoliko godina stožerni 
igrač Viro Virovitice ju-
niorski je reprezentativac 
Hrvatske Luka Moslavac. 
On je najbolji seniorski 
sportaš grada Virovitice u 
prošloj godini.
-Hvala svima na ovoj na-
gradi. Bez podrške suigrača 
i trenera ne bih mogao sam 
postići ove rezultate - sk-
romno je izjavio Luka.
Vodeća momčad 1. rukomet-
ne lige Sjever Viro Virovitica 

najbolja je u muškoj ekipnoj 
konkurenciji u sportu grada 
Virovitice. To je mlada i po-
letna ekipa, koju uglavnom 
čine domaći dečki, a koji 
su znanje i iskustvo stjecali 
kroz sve klupske selekcije, 
od škole rukometa, pa sada 
do prve ekipe. Pod tren-

erskim vodstvom Damira 
Vašarevića virovitički 
rukometaši među najoz-
biljnijim su kandidatima 
da već od jeseni zaigraju u 
najkvalitetnijem hrvatskom 
rangu, premijer ligi. 
Nadamo se da će ova godina 
biti još bogatija naslovima 

prvaka i medaljama na re-
gionalnim, državnim, eu-
ropskim i svjetskim prven-
stvima.
Uz župana i gradonačelnika, 
vrijednim sportašima 
podršku su dali i njihovi 
suradnici: zamjenik župana 
Marijo Klement, zamjen-

ica gradonačelnika Vlasta 
Honjek-Golinac, direk-
torica Turističke zajednice 
grada Virovitice Katarina 
Đurđević, pročelnik za 
društvene djelatnosti grada 
Virovitice Alen Bjelica, pred-
sjednik Rukometnog saveza 
Virovi t ičko-podravske 

županije  Antun Blažević, 
tajnica Sportske zajed-
nice Virovitičko-podravske 
županije Dora Međimorec, 
tajnik sportske zajednice 
grada Virovitice Tihomir 
Majstorović te brojni kolege 
sportaši, sportski djelatnici 
i roditelji.

Mlade Virovitičke rukometašice poklonile su gradonačelniku klubski dres
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Trinaesti je put Virovitica 
bila centar muškog 
rukometa u mlađoj kadetskoj 
konkurenciji, na jednom 
od najjačih turnira u ovom 
dijelu Europe. Na turniru 
je sudjelovalo 12 najjačih 
momčadi iz Hrvatske i 
susjednih država: Pler iz 
Budimpešte i MOL Pick 
Szeged iz Mađarske, Celje 
Pivovarna Laško i Gorenje 
Velenje iz Slovenije, Borac 
Banja Luka iz Bosne i 
Hercegovine, Partizan 
Beograd iz Srbije, Ferlach 
iz Austrije te hrvatske 
momčadi: Prvo plinarsko 
društvo Zagreb, Maksimir 
Pastela, Valpovka, Bjelovar i 
domaćin Viro Virovitica.
BUDUĆE RUKOMETNE 

ZVIJEZDE 
Ljubitelji rukometa mogli 
su u tri sportske dvorane 
(Tehnička škola Virovitica, 
Osnovna škola Ivane Brlić-
Mažuranić Virovitica i 
Osnovna škola Gradina) 
u petak, subotu i nedjelju  
vidjeti buduće rukometne 
zvijezde. Domaćim mlađim 
kadetima, koje vodi trener 

Darko Grdić, utakmice na 
turniru bile su veliko iskustvo 
za daljnju igračku karijeru.
Virovitički rukometaši u 
prvom su susretu dugo 
pružali otpor mlađim 
kadetima PPD Zagreba i 
na kraju izgubili 21:29. U 

drugoj utakmici pobijedili 
su vršnjake Partizana iz 
Beograda 22:20. Prvi dio 
utakmice gosti iz Srbije bili 
su u prednosti od jednog 
zgoditka, što se nastavilo i u 
drugom dijelu. U posljednjih 
desetak minuta domaći igrači 

preuzeli su kontrolu igre i 
rezultata u svoje ruke i na 
kraju stigli do velike pobjede. 
Junak susreta bio je Mijatović 
s devet pogodaka, sve je 
izgledalo kao u bajci. 
Turnir je svečano otvorio 
župan Igor Andrović, 
a otvorenju su nazočili     
zamjenik župana Marijo 
Klement, gradonačelnik 
Virovitice Ivica Kirin, 
zamjenica gradonačelnika 
Vlasta Honjek-Golinac, 
direktorica Turističke 
zajednice grada Virovitice 
Katarina Đurđević, 
pročelnik za društvene 
djelatnosti grada Virovitice 
Alen Bjelica, predsjednik 
rukometnog saveza VPŽ 
Antun Blažević, predsjednik 
Sportske zajednice grada 
Virovitice Josip Škrablin i 
tajnik Sportske zajednice 
grada Virovitice Tihomir 
Majstorović.
UZVRATILI ZA PORAZ 

U posljednjem susretu 
u skupini, mlađi kadeti 
Viro Virovitice pozitivnim 
rezultatom mogli su osigurati 
razigravanje za prvih osam 
mjesta na turniru, međutim 
rukometaši mađarskog MOL 
PICK Szegeda bili su puno 
bolji i uvjerljivo pobijedili 
30:17, a tu je sve krenulo 
„nizbrdo“. U razigravanju 
za poredak od devetog do 
dvanaestog mjesta rukome-
taši Viro Virovitice ponovno 
su se sastali s beogradskim 
Partizanom. Gosti iz Srbije 
ovog su puta bili uvjerljivi i 
„osvetili“ se pobjedom 26:17 
te uzvratili Virovitičanima za 
poraz u skupini. U susretu 
za 11. mjesto mlađi kadeti 

Viro Virovitice izgubili su od 
Borca iz Banja Luke 9:16. U 
nedjelju su se igrale utakmice 
za plasman. 

POKAZALI NAJBOLJE 
OD SEBE

Mlađi kadeti Viro Virovitice 
pokazali su da se od njih 
dugotrajnim radom i 
treniranjem može stvoriti 
solidna ekipa, samo za to 
treba imati puno strpljenja.
Turnir je osvojila momčad 
Maksimir Pastela iz Zagreba, 
koja je bila uvjerljivo najbolja. 
U finalu su mladi Zagrepčani 
pobijedili Gorenje Velenje 
27:18 (10:5). Nagrade i me-
dalje najboljim momčadima 
i pojedincima podijelili su 
predsjednik Rukometnog 
saveza Virovitičko-podravske 
županije Antun Blažević i 
predsjednik Viro Virovitice 
Igor Tomljanović. Svakako 
treba istaknuti i navijače, 
jer u tri dana odigravanja 
turnira na tribinama se 
„našlo“ nekoliko tisuća 
gledatelja i pokazalo veliko 
zanimanje za najpopularniji 
dvoranski sport u Virovitici. 
Najbolji strijelac turnira je 
Daniel Wuzella iz austrijskog 
Ferlacha s 48 zgoditaka. 
Najbolji vratar turnira je 
Frano Kuna iz Valpovke, dok 
je najbolji igrač turnira Niko 

Maraković iz pobjedničke 
momčadi Maksimir Pastele. 
Inače, momčad Maksimir 
Pastele i aktualni je državni 
prvak u 2004. godištu.
-Odličan turnir prije svega, 
moram pohvaliti suđenje, 
atmosferu, publika je bila 
sjajna i presretan sam zbog 
ove prestižne titule – kratko je 
prokomentirao turnir najbolji 
igrač Niko Maraković, član 
Maksimir Pastele.
Za Viro Viroviticu na ovom 
su turniru nastupali: Grbac, 
Moslavac, Mijatović, Šiptarić, 
Jakuš, Habijanac, Pauković, 
Rončević, Gladović, Ivačić, 
Arsić, Marjanović, Mežnarić 
i Špondreht. Trener: Darko 
Grdić.

ZAVRŠEN 13. MEĐUNARODNI RUKOMETNI TURNIR ZA MLAĐE KADETE

Rukometna “krema“ u Virovitici, Maksimir 
Pastela pobjednik, Gorenje osvojilo srebro

• Odličan turnir prije svega, moram pohvaliti suđenje, atmosferu, publika je bila sjajna i presretan sam zbog 
ove prestižne titule – kratko je prokomentirao turnir najbolji igrač Niko Maraković, član Maksimir Pastele.

Nakon dvomjesečne pauze, 
ovog vikenda počinje drugi 
dio sezone u 2. ligi Sjever za 
rukometašice. Rukometašice 
1234 Virovitice prvi su dio 
završile na drugom mjestu 
s istim brojem bodova kao 
vodeći Bjelovar II - obje 
ekipe imaju po sedamnaest 
bodova. U prvom kolu 
nastavka virovitičke Lavice na 
domaćem terenu u sportskoj 
dvorani Tehničke škole 

dočekuju susjedni Đurđevac. 
Utakmica se igra u subotu u 
19 sati. 
Prošle jeseni Virovitičanke 
su u Đurđevcu pobijedile 
25:17. Đurđevčanke su se 
u međuvremenu pojačale; 
pristupila im je Lea Pavlović, 
dugogodišnja igračica 
Pitomače pa se trenutno 
nalaze na sedmom mjestu na 
tablici s deset bodova. Gošće 
će sigurno pokušati uzvratiti 

za jesenski poraz.
OSTATI U BORBI ZA 

NASLOV 
Virovitičke rukometašice 
pokušat će ostati u borbi za 
naslov prvaka, iako trenerica 
Zdenka Premužić ima dosta 
problema s igračkim kadrom. 

Na Ivu Blažević ne može 
računati do kraja sezone zbog 
ozljede koljena, dok se Nika 
Deskar oporavlja od ozljede 
ruke i još nije u punom 
igračkom pogonu. Zato 
treba složiti dobitnu igračku 
postavu, koja će osvojiti 

bodove.
Krajem prošlog tjedna, 
rukometašice 1234 doznale 
su protivnice u 1/8 završnice 
Kupa Hrvatske. U Virovitici 
će gostovati trenutno vodeća 
ekipa 1. lige, koju vodi 
izbornik ženske seniorske 

reprezentacije Nenad 
Šoštarić, koji je 2003. godine 
uspješno vodio Virovitičanke. 
U sastavu Lokomotive 
je virovitička juniorska 
reprezentativka Josipa Kaselj. 
Utakmica kupa trebala bi se 
igrati u srijedu 27. veljače.

OVOG VIKENDA POČINJE NASTAVAK NATJECANJA U 2. LIGI SJEVER ZA RUKOMETAŠICE
Lavice ugošćuju Đurđevčanke, tajna pobjede je u dobitnoj igračkoj postavi 

• Virovitičke rukometašice pokušat će ostati u borbi za naslov prvaka, iako trenerica Zdenka Premužić 
ima dosta problema s igračkim kadrom. Zato treba složiti dobitnu igračku postavu koja će osvojiti bodove.

1. Maksimir Pastela
2. Gorenje Velenje
3. PPD Zagreb
4. Valpovka
5. Ferlach
6. MOL Pick Szeged
7. Bjelovar
8. Pler Budimpešta
9. Celje Pivovarna Laško
10. Partizan Beograd
11. Borac Banja Luka
12. Viro Virovitica

Konačni poredak:

Na turniru je sudjelovalo 12 najjačih 
momčadi iz Hrvatske i susjednih država. 

Najbolji igrač turnira, Niko Maraković

Ove godine mlađi kadeti Maksimir Pastele su bili uvjerljivi

VIRO VIROVITICA PROKOCKALA POBJEDU, SLIJEDI GOSTOVANJE U OSIJEKU

“Crna rupa” u završnici odnijela bod
Bila je to jedna od vjerojatno najčudnijih 
utakmica virovitičkih rukometaša u zadnjih 
nekoliko godina. Iako se prije utakmice znalo 
da Prelog nije ekipa za podcijeniti, neovisno o 
njihovom položaju na tablici, očito je da su se 
kod domaćina bodovi ipak upisali i prije pr-
vog sudačkog zvižduka. I nije problem bio u 
želji i volji igrača, nego u potpunom nedostat-
ku koncentracije kod većine, što je rezultiralo 
serijalom promašaja zicera i sedmeraca u 
prvih petnaestak minuta utakmice.
Prelog nije imao previše razumijevanja za 
probleme ekipe Damira Vašarevića pa su već 
sredinom poluvremena imali prednost 9:5, 
da bi pred sam kraj prvog dijela bilo gotovo 
nestvarnih 16:9 za goste. Na odmor se otišlo 
zasluženim vodstvom Preloga 16:10.
Međutim, i brojnom gledalištu i ekipi trenera 
Damira Vašarevića bilo je jasno da tako loše 

ne može biti i u drugom dijelu, kao i da gosti 
koji su deficitarni snagom neće moći izdržati 
tempo prvih 30 minuta. Bili su u pravu. U 
drugom dijelu bila je to neka druga priča. Sja-
jna obrana, raspucani Luka Moslavac i puno 
brži napad rezultirali su serijom 7:1 i prvim 
izjednačenjem na utakmici 17:17.
Do 55. minute došli su domaći na sasvim li-
jepih i komotnih 26:22. Činilo se da su stvari 
sjele na svoje mjesto te da je pitanje samo s 
koliko razlike će domaćini pobijediti. Čak je 
bilo izgledno i vidljivo da su se i gosti i njihov 
trener predali.

NEOBJAŠNJIVA ZAVRŠNICA 
Slijedi pomalo neobjašnjiva završnica. Do 
kraja je ostalo svega tri minute, domaći s tri 
gola u plusu upadaju u crnu rupu, a gosti se 
ni krivi ni dužni vraćaju u utakmicu. Zadn-
jih 25 sekundi domaćini vode 26:25 i imaju 

napad koji završava dosuđenim faulom u na-
padu i sedam sekundi prije kraja Ivan Koprek 
pogađa za izjednačenje 26:26. U preostalih 
nekoliko sekundi ništa se nije promijenilo, 
gosti slave bod, dok domaćini zajedno s ci-
jelom dvoranom ostaju u nevjerici što im se 
dogodilo.
-Nažalost, u posljednjih godinu dana os-
tali smo bez šest-sedam igrača, koji su nam 
svojim iskustvom mogli osigurati pobjedu u 
susretu s Prelogom. Sada se trebamo okrenuti 
gostujućem susretu u Osijeku. Tamo ćemo 
morati odigrati puno bolje, ako želimo osvoji-
ti bodove. Domaći će dati sve od sebe kako bi 
nas pobijedili  u slavonskom derbiju - rekao je 
trener Damir Vašarević.
Utakmica petnaestog kola igra se u osječkoj 
sportskoj dvorani Zrinjevac u subotu u                    
20 sati.                                               S.Ž., M.Š. 
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Iako se košarkašice 
Virovitice do devet godina 
starosti ove godine natječu 
u Regionalnoj ligi Sjever, 
zajedno s ekipama dječaka 
i mješovitim ekipama u 
istom godištu, upisale su 
dvije jako važne pobjede 
proteklog vikenda. Naime, 
te su ih pobjede odvele na 
prag odlaska na završnicu 
prvenstva regije Sjever 
koja obuhvaća pet županija 
sjeverozapadne Hrvatske. 
Iako se očekivalo da će na 
virovitičkim „Malcima” 
ostale ekipe nabijati koš 
razliku, već na prvom 
turniru održanom u 
Bjelovaru pokazalo se da 
redovit dolazak na treninge 
i ozbiljan rad mogu 
pomrsiti račune jačima. 
Prvu utakmicu popularni 
„Malci” odigrali su protiv 
domaće mješovite ekipe 
Koprivnice sastavljene od 
dječaka i djevojčica. Nakon 
izjednačenog početka 
drugo poluvrijeme donijelo 
je potpunu dominaciju 
Virovitičanki. 

ČELIČNA OBRANA, 
EFIKASAN NAPAD 

Čelična obrana na čelu sa 
srčanom Petrom Grbac 
i efikasan napad koji je 
predvodila Mia Jerbić uskoro 
su rezultirali osjetnom 

prednošću Virovitičanki. 
U strijelce su se upisale i 
Dorotea Blažičević i Katarina 
Kanjka, a gotovo nepogrešiva 
u izvođenju lopti bila je Lana 
Grabić. Iako se očekivao 
pad u igri ulaskom mlađih 

igračica, Lucija Kovačević, 
Tea Pospišil, Tessa Luna 
Keserica i Ana Lesić „grizle“ 
su u obrani te protivnicima 
nisu dopustile ni da dođu do 
lopte. Utakmicu je obilježilo 
i nekoliko važnih skokova 

Lucije Petras i Lavinije 
Subota te dvije iznimno 
važne presječene lopte 
Eme Kovačević na kraju 
prvog dijela kada se lomio 
rezultat. Na kraju je semafor 
ispisao velikih 25:10 i slavlje 
Virovitičanki moglo je početi.
Za ŽKK Virovitica nastupile 
su: Ana Lesić, Petra Grbac 4, 
Lucija Kovačević, Tessa Luna 
Keserica, Tea Pospišil, Lavinia 
Subota, Katarina Kanjka 1, 
Dorotea Blažićević 3, Mia 
Jerbić 17, Lucija Petras, Ema 
Kovačević i Lana Grabić.

ODLUČUJUĆI KOŠEVI 
Pomalo surov raspored      
netom po završetku 
prve utakmice donio je 
Virovitičankama utakmicu 
protiv ekipe DHPG Drnje 
koju su u većini činili dječaci. 
Iako je umor odnio preciznost 
i snagu, iscrpljeni „Malci” 
dali su sve od sebe. Nužnost 
promjena velikog broja 
igračica zbog umora odnijela je 

lepršavost u igri te je svaki koš 
odlučivao pobjednika. Ipak, u 
odlučujućim trenucima Mia 
Jerbić i Dorotea Blažičević 
pokazale su prisebnost, dok 
je odlučujući koš iz slobodnih 
bacanja postigla Petra Grbac. 
Na kraju je bilo tijesno i 
odlična čelična obrana u 
posljednjih nekoliko napada 
izdržala je napade dječaka te 
je prednost ostala na strani 
Virovitičanki.
Za ŽKK Virovitica nastupile: 
Ana Lesić, Petra Grbac 1, 
Lucija Kovačević, Tessa Luna 
Keserica, Tea Pospišil, Lavinia 
Subota, Katarina Kanjka, 
Dorotea Blažičević 3, Mia 
Jerbić 3, Lucija Petras, Ema 
Kovačević i Lana Grabić.
Između utakmica održane 
su igre gdje su Virovitičanke 
pokazale svu raskoš svojeg 
talenta pa se uz dvije pobjede 
Lucije Petras i Petre Grbac 
na prošlom turniru na 
završnicu plasirala i Mia 
Jerbić, ostvarivši pobjedu 
u poligonu. Odlična je bila 
i malena Ana Lesić koju je 
u finalu od pobjede dijelio 
posljednji ubačaj.

ODRŽANA IZVJEŠTAJNO-IZBORNA SKUPŠTINA 
NOGOMETNOG KLUBA SVETI ĐURAĐ

Ivan Ćavarušić ponovno 
predsjednik, u planu navodnja-
vanje igrališta i novi reflektori

U Mjesnom domu virovitičkog pri-
gradskog naselja Sveti Đurađ održana 
je Izvještajno-izborna skupština 
Nogometnog kluba Sveti Đurađ, koji 
se uspješno natječe u 2. županijskoj 
nogometnoj ligi Zapad. Izvješće o 
radu i Financijsko izvješće podnio je 
dosadašnji predsjednik Ivan Ćavarušić, 
dok je Izvješće Nadzornog odbora 
podnio Anto Marković. Nakon usvajan-
ja izvješća, razriješena su dosadašnja ti-
jela kluba i izabrana nova. U novi Izvršni 
odbor izabrani su: Nada Barčanac, 
Ivan Ćavarušić, Ivana Ćavarušić, Siniša 
Glumičić, Mladen Gudlin, Nikola Mesić, 
Stjepan Raptavi, Mario Topolovčan i 
Alen Žitković. Novi članovi Nadzornog 
odbora su Anto Marković, Dario Gabrić 
i Mario Žitković. U novom mandatu 
predsjednik je ponovno Ivan Ćavarušić, 
a tajnik ostaje Siniša Glumičić. Usprkos 

svim teškoćama, klub će se nastojati 
omasoviti, a u ovoj godini u planu je 
izgradnja bunara za navodnjavanje 
terena i postavljanje novih reflektora. 
U ime gostiju, skupštinu su pozdravili 
virovitički dogradonačelnik Damir 
Marenić, tajnik Sportske zajednice 
grada Virovitice Tihomir Majstorović, 
tajnik Županijskog nogometnog save-
za Krunoslav Moslavac, predsjednik 
Nogometnog kluba Podgorje Josip 
Đureš i predsjednik Nogometnog kluba 
Sokol iz Milanovca Miroslav Feketija. 
Uz njih su na skupštini bili predstavnici 
Nogometnog kluba Rezovac i svih os-
talih udruga iz Svetog Đurđa. Nakon 
skupštine, svi su prisutni polagan-
jem vijenaca i paljenjem lampiona uz 
spomenik ispred Mjesnog doma odali 
počast poginulim i preminulim bran-
iteljima i članovima kluba.

VIROVITIČKI  KARATISTI  OPUSTOŠILI  IVANEC

Maja Kozlinger osvojila dva zlata, 
vitrine bogatije za pregršt odličja
U Ivancu je održano Region-
alno prvenstvo sjeveroza-
padne Hrvatske u karateu, na 
kojem su nastupili i članovi 
virovitičkog Karate kluba. U 
disciplini kata u učeničkoj 
konkurenciji Laura Erak os-
vojila je prvo mjesto i zlatnu 
medalju, dok je Lovro Erak 
osvojio drugo mjesto i srebro. 
U seniorskom uzrastu Sara 
Malčec bila je najuspješnija 
osvojivši prvo mjesto i zlatnu 
medalju. U borbama su nas-
tupili: u mlađim učenicima 
do 30 kilograma Mislav Spajić 
bez poraza osvaja prvo mjesto 
i zlato. U ženskoj konkuren-
ciji Marija Knežević također 
je najuspješnija i osvaja prvo 
mjesto i zlatnu medalju. U 

disciplini učenika Virovitičani 
su također uspješni, do 42 ki-
lograma Jakob Đebro bio je 
bez poraza pa tako osvaja prvo 
mjesto i zlato. Jakob je nas-
tupio i u mlađem kadetskom 
uzrastu i osvojio treće mjesto 
i brončanu medalju, dok No-
ell Široki do 34 kilograma os-
vaja treće mjesto i brončanu 
medalju. U mlađim kadetima 
do 45 kilograma Chris Malčec 
nakon svih dobivenih borbi 
osigurava prvo mjesto i zlatnu 
medalju, isto kao i Nikola Gon-
di u kategoriji +57 kilograma, 
koji također osvaja zlato. U 
ženskoj konkurenciji do 55 ki-
lograma Tara Nicole Bonačić 
osvaja prvo mjesto i zlatnu 
medalju, a Lucija Knežević 

u kategoriji do 40 kilograma 
osvaja treće mjesto i broncu. 
U kadetskom uzrastu u kat-
egoriji do 57 kilograma Mihael 
Štefović vidno je u usponu pa 
je to i dokazao tako što je u fi-
nalu nakon neriješenog ishoda 
izjašnjavanjem sudaca pobije-
dio s 3:2 i također postao re-
gionalni prvak za 2019. godinu. 
Zasigurno je sportašica dana 
bila Maja Kozlinger koja je 
nastupila u kadetskom uzrastu 
do 54 kilograma i u juniorskom 
uzrastu do 59 kilograma te u 
objema kategorijama bila vrlo 
kvalitetna i borbena i ostvarila 
sve pobjede. Tako je osvojila i 
dvije titule regionalne prvak-
inje u 2019. godini s osvojena 
dva prva mjesta i dva zlata.

DJEČACI I MJEŠOVITE EKIPE NISU IM USPJELE POMRSITI RAČUNE

Virovitičke košarkašice na pragu odlaska na 
završnicu prvenstva regije Sjever

• Iako se očekivalo da će na virovitičkim „Malcima” ostale ekipe nabijati koš razliku, već 
na prvom turniru održanom u Bjelovaru pokazalo se da redovit dolazak na treninge i 
ozbiljan rad mogu pomrsiti račune jačima.
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Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 11. veljače, do 12 sati. Idući 
broj Virovitičkog lista izlazi 14. veljače.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM namještenu kuću u Virovitici: 
odmah useljiva, sedam soba, kuhinja, tri 
kupaonice, garaža s kanalom za popravke 
automobila, drvarnica, vrt, sve ograđeno i 
funkcionalno, 70 000 eura. Mob. 095/918-
1110, 098/989-8763.
............................................................................
PRODAJEM voćnjak u Podgorju, ulaz kod 
škole. Veličina 1250 m2, pogodna i za vinograd. 
Tel: 099/261-3453.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM vikendicu u Milanovcu, Sv. 
Trojstva, odvojak 4, s okućnicom, voćnjakom 
i vinogradom površine 1240 čhv. Ima struju, 
vodu, prošla je kanalizacija i plin. Papiri 
uredni, sve legalizirano. Tel. 033/726-385, 
mob. 098/806-680.
............................................................................
PRODAJEM smart for two, 2006.g., dizel, 
troši 3,7 l, odlično stanje, redovito servisiran 
kod ovlaštenog servisera, metalik crna, ful 
oprema, klima, panorama krov, reg. do 10. 
2019., cijena na upit. Mob. 098/198-2166.
............................................................................
PRODAJEM neregistriran automobil polo 1.4 
tdi, 51kw sa setom ljetnih i zimskih guma. 
Postoji mogućnost registracije dosadašnjeg 
vlasnika. Godina proizvodnje 2007.,  
automobil je prešao 172.500 kilometara. Upit 
za ponudu i cijenu na broj: 091/252-0365.
............................................................................
PRODAJEM trosobnu kuću, 104 m2, dvorište, 
vrt, voćnjak, garaža, natkrivena terasa, Jakova 
Gotovca u Virovitici. Mob. 099/701-2968.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM stan u centru Virovitice. 
Mob. 098/504-185.
............................................................................
PRODAJEM građevinske parcele oko 1000 
m2, Gundulićeva ulica. Mob. 098/902-
8435.
............................................................................
PRODAJEM traktor, Tomo Vinković, s plugom, 
frezom i malčerom. Mob. 098/240-053.
............................................................................
PRODAJEM tri ovce i ovna, nerasta, krmaču, 
drljaču, plug. Tel. 774-151, 095/779-9421.
............................................................................
PRODAJEM trosjed. Mob. 098/177-7178.
............................................................................
PRODAJEM staru građu i crijep. Mob. 
098/968-2047, 048/891-230.
............................................................................
PRODAJEM mlin čekićar, bačve za vino i 
rakiju, miješalicu za beton. Tel. 736-207.
............................................................................
PRODAJEM škodu fabiju 2007.g. Tel. 732-
052, 099/357-3737.
............................................................................
PRODAJEM obiteljsku kuću, useljivu. Tel. 
732-062.
............................................................................
PRODAJEM motornu špricu, kupujem 
ugradbenu pećnicu s pločom na plin. Mob. 

098/709-277.
............................................................................
PRODAJEM dječju spavaću sobu, trosjed, 
dvosjed i fotelju. Mob. 098/604-857.
............................................................................
PRODAJEM janjce. Mob. 099/198-4800.
............................................................................
PRODAJEM stolnu led lampu. Tel. 722-226.
............................................................................
KUPUJEMO krave za klanje, razduženje 
papira. Mob. 098/174-2736.
............................................................................
NEOŽENJEN iz Osijeka, 48 g., kemijski 
tehničar, traži ženu za brak. Mob. 092/304-
3433.
............................................................................
PRODAJEM 50-ak kockastih bala sijena, može 
za prasce, janje, kukuruz. Mob. 095/852-
6501.
............................................................................
PRODAJEM tuš kabinu bez kade, novu i 
zapakiranu, za 500 kuna, kupujemo prase. 
Mob. 095/386-5019.
............................................................................
PRODAJEM tri jutra zemlje u Mikleušu. Mob. 
092/192-1251.
............................................................................
PRODAJEM uvrećani kukuruz, dva smoka do 
140 kg, sijeno u balama. Tel. 780-081.
............................................................................
PRODAJEM stroj za čišćenje pilića. Mob. 
099/801-7282.
............................................................................
PRODAJEM stan od 60 m2 u centru Virovitice, 
renoviran. Mob. 098/327-108.
............................................................................
PRODAJEM svinju oko 100 kg, suhi kukuruz. 
Tel. 739-209.
............................................................................
PRODAJEM cjepanice johe i vrbe. Mob. 
099/838-7622.
............................................................................
SAMAC iz Kutine traži ženu koja živi u težim 
uvjetima i nema mirovine, iskrenu. Tel. 
044/681-487.
............................................................................
PRODAJEM regal, stolić, kutnu garnituru, stol 
i šest stolica. Može za drva. Mob. 099/218-
7148.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz u zrnu. Mob. 095/542-
1644.
............................................................................
PRODAJEM golf 3. Tel. 776-094.
............................................................................
PRODAJEM VW putnički t2, povoljno. Mob. 
098/583-809.
............................................................................
PRODAJEM Hyundai lantra, 1.6 benz. Mob. 
099/836-6684.
............................................................................
PRODAJEM debele svinje, može obrada. Tel. 
548-010.
............................................................................
PRODAJEM muško tele. 098/497-675.
............................................................................
PRODAJEM vitrinu, povoljno. Tel. 730-873.
............................................................................
PRODAJEM dva ženska teleta. Mob. 099/681-
2146.
............................................................................
PRODAJEM ovce, kukuruz, šrot, crnu zob, 
sijeno slamu, balirku, kuku za traktor, 
poteznicu, drljaču, sjetvospremač, komušać, 
elektromotor, muzilicu, prikolicu. Tel. 787-
747, Mob. 098/933-5249.
............................................................................
PRODAJEM masivni stol, dva starinska 
ormara, dvije kuće u Slatini, sve komunalije 

i certifikat, poljoprivredno zemljište. Mob. 
091/983-7370.
............................................................................
PRODAJEM ugradbenu pećnicu, napu, 
metalni novi krevet, kutnu garnituru i dvosjed. 
Tel. 722-669.
............................................................................
PRODAJEM audi a4 1.9, 2004.g., audi a3 
2002., alufelge 16 cola, vrata sa štokovima, 
barske stolice. Mob. 098/165-7571.
............................................................................
PRODAJEM otavu i sijeno u kocka balama, 
može za drva. Tel. 787-604, Mob. 098/621-
484.
............................................................................
PRODAJEM željezni čardak, plug. Tel. 730-
347.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz i dovozim kući, 
grah visoki, kultivator, plug, sistem za 
navodnjavanje, komplet. Tel. 775-281.
............................................................................
PRODAJEM golf 5 1.9 tdi, 2005.g. Mob. 
092/330-6730.
............................................................................
PRODAJEM muško tele i janjce. Tel. 784-126.
............................................................................
PRODAJEM stariju kuću u Budrovcu, s 
okućnicom, pet jutara zemlje u Koriji. Tel. 
738-160, 099/772-3588.
............................................................................
PRODAJEM ispravan motokultivator, diesel. 
Mob. 091/932-0446.
............................................................................
PRODAJEM stol i šest stolica. Mob. 095/864-
1488.
............................................................................
PRODAJEM gradilište na kojem je stara kuća 
u Virovitici. Mob. 095/856-0803.
............................................................................
PRODAJEM domaću mast. Tel. 776-085.
............................................................................
KUPUJEM zečeve, tri ženke i muškog. Tel. 
783-095.
............................................................................
PRODAJEM domaću mast, 10 kg. Mob. 
091/393-8181.
............................................................................
PRODAJEM Passat, karavan 1.9 tdi, 700 eura. 
Mob. 099/699-0575.
............................................................................
PRODAJEM drva – grab, bukva, hrast. Mob. 
098/534-033.
............................................................................
PRODAJEM drva -  hrast, cjepanicu. Mob. 
099/808-7678.

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3146 I 7. 2. 2019.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

............................................................................
PRODAJEM svinjsku mast, pepelane. Tel. 
777-132.
............................................................................
PRODAJEM peć na drva, kao nova, 1000 
kuna. Tel. 727-296.
............................................................................
PRODAJEM stan u Vukovaru, 57 m2. Mob. 
098/555-652.
............................................................................
KUPUJEM mehaničku sijačicu, tanjuraču 
manju. Mob. 091/504-3943.
............................................................................
PRODAJEM Bosh samohodnu kosilicu. Mob. 
091/768-6248.
............................................................................
PRODAJEM dvoradnu sijačicu, strižnu kosu, 
grablje panonija. Mob. 099/732-5502.
............................................................................
PRODAJEM sedam prasaca, oko 20 kg. Mob. 
098/924-9764.
............................................................................
PRODAJEM planke jasena i hrasta, poklanjam 
retrivera. Mob. 098/599-174.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namještenu kuću i stan. 
Tel. 728-895.
............................................................................
PRODAJEM vinograd u Vukosavljevici ili 
dajem u najam, sijeno u balama, traktorsku 
špricu, sijačicu, traktor. Tel. 715-199.
............................................................................
PRODAJEM mladu krmaču, prasce i janjce. 
Mob. 099/561-3401.
............................................................................
KUPUJEM mobitel ZTE comparation na tipke. 
Mob. 091/566-2550.
............................................................................
PRODAJEM audi a3 97.g. sva oprema. Mob. 
097/783-8236.
............................................................................
PRODAJEM mlin čekićar, miješalicu na 
struju, garažna vrata metalna, kotao za rakiju, 
tamić t80, imt 577. Mob. 095/534-4010.
............................................................................
PRODAJEM prasce. Mob. 095/370-6465.
............................................................................
PRODAJEM željeznu cisternu 2000 l., rasipač 
500 kg. Tel. 548-220, 095/822-2707.
............................................................................
PRODAJEM traktor Ttorpedo, 98.g. Mob. 
091/509-3630.
............................................................................
PRODAJEM dvosobni stan kod tržnice. Mob. 
091/792-2590.
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RADIO VIROVITICA
MARKETING

Tel.: 033/740-007,
fax: 033/740-004
marketing icv.hr@

MALI OGLASI
SVAKOG RADNOG DANA U 11 i 17.05

Tel.: 060/515-515
Cijena usluge: tel. 3,49 kn/min

mob. 4,78 kn/min, PDV uključen

Informativni centar Virovitica d.o.o.
Rusanova 1/IX, Virovitica,
OIB:01156745523

HT d.d. Savska c 32 Zagreb,
tel. 0800 1234, OIB: 81793146560

PRODAJEM  grah visoki. Tel. 786-108.
............................................................................
PRODAJEM automobil Smart 2003.g. Mob. 
098/921-2845.
............................................................................
PRODAJEM niski grah. Mob. 099/685-
7466.
............................................................................
PRODAJEM nazimicu suprasnu, sijeno u rolo 
balama, kobilu ždrebnu i pastuha. Tel. 714-
462.
............................................................................
PRODAJEM brava, 170 kg. Tel. 546-331.
............................................................................
PRODAJEM Renault Lagunu, karavan 
2003.g., novi akomulator, kuka. Mob. 
091/484-4055.
............................................................................
PRODAJEM sijeno u rolo balama, prikolicu 
za gnoj, špricu 350 l, kupujem pilanu. Mob. 
095/733-3901.
............................................................................
PRODAJEM tri odojka. Mob. 091/591-5764.
............................................................................
PRODAJEM Ford Galaxy, sa sedam sjedala. 
Mob. 099/416-3701.
............................................................................
PRODAJEM gradilište 966 m2 u Virovitici, 
blizu centra, Ilićeva 28. Mob. 098/990-
0799.
............................................................................
PRODAJEM tanjurače od 28 diskova, 
prikolicu, plug, sijačicu, cisternu, tanjuraču. 
Tel. 546-186.
............................................................................
PRODAJEM dva janjeta do 35 kg, ovan, 
plastične gajbe koje se sklapaju. Mob. 
098/926-2858.
............................................................................
PRODAJEM pumpu za navodnjavanje. Mob. 
091/507-2795.
............................................................................
PRODAJEM Renault 4, očuvan. Mob. 
099/843-4737, Tel. 553-684.
............................................................................
PRODAJEM stan 72 m2 u Suhopolju u centru. 
Cijena 23.000 eura. Mob. 092/381-9752
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namještenu kuću jednoj 
osobi, grijanje na drva. Mob. 095/868-
0525.
............................................................................
PRODAJEM perilicu rublja malo korištenu. 
Mob. 099/656-9857.

SJEĆANJA

PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

6 MJESECI (cijena 150,00 kn)

12 MJESECI (cijena 290,00 kn)        IZVAN VIROVITICE 350,00 kn

12 MJESECI - inozemstvo (cijena 750,00 kn)

Ime: ............................................................. Prezime: .................................................................
Ulica i broj:...................................................................................................................................
Mjesto: ......................................................... Poštanski broj: ...................................................
Država: ..........................................................................................................................................
Kupon pošaljite na adresu: “Virovitički list”, Rusanova 1/9, 33000 Virovitica
Poštom ćete primiti uplatnicu a dokaz o uplati pošaljite poštom ili mailom (racun@icv.hr)

TUŽNO SJEĆANJE
na dragog brata i roditelje

VLADU VRBANA

11. II. 2010. - 11. II. 2019.

ANU VRBAN

24. II. 2013. - 24. II. 2019.

JAKOVA VRBANA

5. I. 1986. - 5. I. 2019.

Uvijek ste s nama u srcu, mislima i

molitvama. Počivali u miru 

Božjem.

Vaša Mirjana s obitelji

MIJENJAM u Virovitici, Hrv. žrtava 
41, visokoprizemnicu s potkrovljem 

od oko 280 m2, za jednoiposobni 
stan u Virovitici i doplatu od 30.000 

eura. Mob. 098/271-723.

Na temelju članka 6.  Odluke o subvencioniranju troškova  podstanarstva doktorima  medicine 
zaposlenim u zdravstvenim ustanovama kojima je osnivač Virovitičko-podravska županija, 
objavljujem 

JAVNI POZIV
za subvenciju troškova  podstanarstva doktorima  medicine zaposlenim  u 

zdravstvenim ustanovama kojima je osnivač Virovitičko-podravska županija

I. Raspisuje se Javni poziv za  korištenje subvencija troškova podstanarstva doktorima medicine 
zaposlenim na u zdravstvenim ustanovama kojima je osnivač Virovitičko-podravska županija.

II. Pravo na subvenciju iz točke I imaju doktori medicine koji su u stalnom radnom odnosu 
u zdravstvenim ustanovama kojima je osnivač Virovitičko-podravska županija, a koji u svom 
vlasništvu nemaju nekretninu koja služi za stanovanje na području Virovitičko-podravske 
županije ili koji ne koriste stan koji je u vlasništvu zdravstvene ustanove.
Iznos subvencije podstanarstva po korisniku ovisi o visini ugovora o najmu ali u iznosu ne 
većem od 1.500,00 kn (neto)  na mjesečnoj razini. 
Subvencija troškova podstanarstva se odobrava za period od dana podnošenja prijave pa do 
kraja 2019. godine, a za svaku narednu kalendarsku godinu objavit će se novi javni poziv na koji 
se svi korisnici mogu ponovno prijaviti.

III. Prijava na javni poziv ostvaruje se popunjavanjem Obrasca za prijavu za subvenciju 
troškova podstanarstva  doktorima medicine zaposlenim u zdravstvenim ustanovama kojima je 
osnivač Virovitičko-podravska županija, a koji je u privitku ovog Poziva, uz koji se prilaže: 
- ugovor o radu u zdravstvenoj ustanovi ili potvrda poslodavca,
- ugovor o najmu nekretnine,
- preslika osobne iskaznice,
- izjava da nije vlasnik nekretnine za stanovanje na području Virovitičko-podravske županije i
- broj žiro računa.
Sva navedena dokumentacija dostavlja se u neovjerenoj preslici s obvezom dostave originala 
dokumentacije ili ovjerenih preslika na uvid prije potpisivanja ugovora o subvenciji.

IV. Prijave se podnose  Upravnom odjelu za zdravstvo i socijalnu skrb Virovitičko-podravske 
županije, Trg Ljudevita Patačića 1, 33000 Virovitica  sa naznakom: „Prijava na Javni poziv za 
subvencioniranje troškova podstanarstva“.
Ovaj Poziv će se objaviti u Virovitičkom listu i web stranici Virovitičko-podravske županije a 
otvoren je do kraja 2019. godine.
Nepotpune prijave neće se razmatrati.
Temeljem pristiglih prijava Župan Virovitičko-podravske županije donosi odluku o dodjeli 
subvencije troškova podstanarstva doktorima medicine zaposlenim u zdravstvenim ustanovama  
kojima je osnivač Virovitičko-podravska županija za 2019. godinu.

V. Sve informacije vezane za Poziv ili obrazac mogu se dobiti u Upravnom odjelu za zdravstvo 
i socijalnu skrb Virovitičko-podravske županije, Trg Ljudevita Patačića 1, Virovitica  svakim 
radnim od 07,00-15,00 sati.

KLASA: 421-03/19-01/04
URBROJ: 2189/1-10/03-19-01
Virovitica,  1. veljače 2019. godine

VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA
ŽUPAN Igor Andrović, dipl.oec.
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PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU

GRAĐEVINSKI INŽENJER / GRAĐEVINSKA 
INŽENJERKA
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: CESTOGRADNJA društvo s 
ograničenom odgovornošću za proizvodnju, 
trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 28.2.2019.
STRUKOVNI / A UČITELJ / ICA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: ARTIS D.O.O. OBUČAVANJE ZA 
VOZAČE, MOTORNIH VOZILA
Rok za prijavu: 15.2.2019.
INSTRUKTOR / ICA VOŽNJE
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: ARTIS D.O.O. OBUČAVANJE ZA 
VOZAČE, MOTORNIH VOZILA
Rok za prijavu: 15.2.2019.
PREDAVAČ / PREDAVAČICA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: IVORA – škola informatike
Rok za prijavu: 15.2.2019.
PREDAVAČ / PREDAVAČICA
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: IVORA – škola informatike
Rok za prijavu: 15.2.2019.
MAGISTAR / MAGISTRA FARMACIJE
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: LJEKARNE PLANTAK
Rok za prijavu: 16.2.2019.
ASISTENT / ICA ZA ZNANSTVENO 
PODRUČJE TEHNIČKIH ZNANOSTI, POLJE 
ELEKTROTEHNIKA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: VISOKA ŠKOLA ZA 
MENADŽMENT U TURIZMU I INFORMATI-
CI U VIROVITICI
Rok za prijavu: 14.2.2019.
VODITELJ / ICA TIMA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: GENERALI OSIGURANJE 
dioničko društvo
Rok za prijavu: 22.2.2019.
VIŠI / A PREDAVAČ / ICA ZA ZNANSTVE-
NO PODRUČJE DRUŠTVENIH ZNANOSTI, 
POLJE EKONOMIJA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: VISOKA ŠKOLA ZA 
MENADŽMENT U TURIZMU I INFORMATI-
CI U VIROVITICI
Rok za prijavu: 14.2.2019.
VODITELJ / ICA TIMA
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: GENERALI OSIGURANJE 
dioničko društvo
Rok za prijavu: 21.2.2019.
SAVJETNIK / CA U OSIGURANJU
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 2
Poslodavac: GENERALI OSIGURANJE 
dioničko društvo
Rok za prijavu: 21.2.2019.
SAVJETNIK / CA U OSIGURANJU
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 5
Poslodavac: TRI-LIFE društvo s 
ograničenom odgovornošću za zastupanje u 
osiguranju
Rok za prijavu: 21.2.2019.
SAVJETNIK / CA U OSIGURANJU
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 2
Poslodavac: GENERALI OSIGURANJE 
dioničko društvo
Rok za prijavu: 21.2.2019.
KUHAR / ICA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: LOLLIPOP j.d.o.o. za ugos-
titeljstvo i usluge
Rok za prijavu: 13.2.2019.
KONOBAR / KONOBARICA
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1

Poslodavac: CAFFE-BAR “ZEUS” vl. Marija 
Babić, Slatina, K.Zvonimira 29.
Rok za prijavu: 15.2.2019.
POMOĆNI KONOBAR / ICA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: HORVAT, obrt za ugostiteljstvo i 
marketing, vl. Slavica Horvat, Virovitica, Trg 
kralja Tomislava 1
Rok za prijavu: 14.2.2019.
KONOBAR / ICA
Mjesto rada: SUHOPOLJE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: RENATO d.o.o. za trgovinu i 
usluge
Rok za prijavu: 28.2.2019.
PRODAVAČ / ICA U PEKARI
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: DELIKATES, obrt za proizvod-
nju i trgovinu, vl. Đerđ Pecollaj, Virovitica, 
Antuna Mihanovića 15
Rok za prijavu: 28.2.2019.
PRODAVAČ / PRODAVAČICA U POL-
JOLJEKARNI
Mjesto rada: PITOMAČA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: KTC proizvodnja, trgovina, usluge 
i turistička agencija, d.d.
Rok za prijavu: 28.2.2019.
ELEKTROINSTALATER / KA
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 3
Poslodavac: BETIM društvo s ograničenom 
odgovornošću za proizvodnju, trgovinu i 
ugostiteljstvo
Rok za prijavu: 15.2.2019.
ZIDAR / ZIDARICA
Mjesto rada: ČAĐAVICA
Traženo radnika: 3
Poslodavac: FRANJIĆ obrt za građevinske 
usluge, vl. Mirjana Franjić, Čađavica, Vuko-
varska 85a
Rok za prijavu: 15.2.2019.
FASADER / FASADERKA
Mjesto rada: ČAĐAVICA
Traženo radnika: 3
Poslodavac: FRANJIĆ obrt za građevinske 
usluge, vl. Mirjana Franjić, Čađavica, Vuko-
varska 85a
Rok za prijavu: 15.2.2019.
MEHANIČAR / KA ZA STROJEVE U 
ŠIVAONICI
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: ZLATNA NIT društvo s 
ograničenom odgovornošću za proizvodnju, 
usluge i trgovinu
Rok za prijavu: 28.2.2019.
POMOĆNI RADNIK / RADNICA U LIMAR-
SKOJ RADIONI
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: ” LIM-Pro ” Slatina, M. Gupca 
121, vl. Saša Pintarić
Rok za prijavu: 23.2.2019.
VOZAČ / ICA FORWARDERA
Mjesto rada: VIROVITICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: AERO – TEC vakuum i pritisak 
za cjelokupnu industriju d.o.o.
Rok za prijavu: 11.2.2019.
VOZAČ / VOZAČICA VILIČARA
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 3
Poslodavac: DRVO – TRGOVINA društvo s 
ograničenom odgovornošću za proizvodnju, 
trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 11.2.2019.
RADNIK / RADNICA U AUTOPRAONICI
Mjesto rada: SLATINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: CHAMPION društvo s 
ograničenom odgovornošću za obuku vozača, 
cestovni promet, usluge i trgovinu
Rok za prijavu: 28.2.2019.
GRAĐEVINSKI RADNIK / RADNICA
Mjesto rada: ČAĐAVICA
Traženo radnika: 3
Poslodavac: FRANJIĆ obrt za građevinske 
usluge, vl. Mirjana Franjić, Čađavica, Vuko-
varska 85a
Rok za prijavu: 15.2.2019.

U suradnji s Hrvatskim zavodom za zapošljavanje donosimo vam 
popis otvorenih poslova (natječaja) na području Virovitičko-podravske županije

Popis poslova
na području  Virovitičko-podravske županije

SAVJETI KARDIOLOGA ZA ZDRAVO SRCE
Evo što za najvažniji mišić u svojem 
životu možete učiniti već danas
1. Jesti kao na 
Mediteranu
Mediteranska prehrana najprimje-
renija je vrsta prehrane jer obiluje 
voćem i povrćem. Važno je jesti 
manje mesa koje bi trebalo biti 
uvijek nemasno, uz to trebali bi 
jesti više bijelog nego crvenog 
mesa te jedan do dva obroka ribe 
tjedno. Hrana treba biti manje 
slana te treba sadržavati cjelo-
vite žitarice i orašaste plodove. 
Poželjno je izbjegavati brzu gotovu 
hranu, kao što je pizza, hamburger…Dozvoljena su neškodljiva slatka i gazirana pića, no 
ipak treba ograničiti njihov unos. Dopuštena količina alkohola je do 100 grama tjedno.

2. Ne pušiti 
Pušenje je jedan od glavnih kardiovaskularnih rizičnih faktora. Pušenje smanjuje HDL, 
poznat kao dobar kolesterol te na taj način ubrzava aterosklerotski proces. Neka su 
istraživanja pokazala da pušači imaju gotovo dva puta veću vjerojatnost infarkta srca 
nego nepušači, a proporcionalno količini popušenih cigareta raste rizik za moždani udar 
i mnoge druge karcinome. 

3. Redovito vježbati 
Prema novim istraživanjima fizička aktivnost odraslih osoba trebala bi se sastojati od 
150-300 minuta umjerene do intenzivne aerobne fizičke aktivnosti tjedno i statičke 
vježbe snage dva ili više puta tjedno. Pojačana fizička aktivnost smanjuje rizik za kar-
diovaskularnu smrtnost, negativne kardiovaskularne događaje i rizične faktore kao što 
su hipertenzija i dijabetes. Pojačana tjelesna aktivnost također smanjuje rizik oboljenja 
od karcinoma. 

L.M.H.
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PREDSTAVE U KINU PARK VIROVITICA:

Prodaja karata počinje sat vremena prije svake projekcije. 
(AKO ULAZNICE NISU RASPRODANE U PRETPRODAJI)

Escape Room 09.02. – 19:00h

Zaposlio se mladić u supermarketu. Dolazi prvi dan na posao. Šef ga je srdačno dočekao i rukovao se sa njim. Zatim 
mu je dao metlu i rekao: “Tvoj prvi zadatak je da počistiš trgovinu.”  “Ali ja sam fakultetski obrazovan, molim vas!” 
“Oh, izvini, nisam znao. Daj da ti pokažem kako se koristi metla.”

najboljivicevi.com

KRIŽALJKA

bs
 

ZAGREBAČKI 
GRADONA-
ČELNIK

ZBIJATI ŠALE 
NA SVOJ ILI 
TUĐI RAČUN

ANTE 
KOVAČIĆ

UKUSNO 
DESERTNO 
VINO

PRAŽITELJKA 
ITALIJE

BEKRIJA

NEOGRANI-
ČENI ŠTEDNI 
RAČUN –„PO 
VIĐENJU“

DRAŽEN 
KUHN

KLASIČNA 
KNJIŽEVNOST
 ILI GLAZBA,
RAZG.

UROĐENI, 
PRIROĐENI, 
NARAVNI

UTOVARANJE,
UKRCAJ

 PTICE PJEVICE 
S KANARSKIH 
OTOKA

SANJA AGIĆ_________
OSOVINA

AMERIČKI 
REDATELJ I 
GLUMAC 
QUENTIN

OTAC OD 
MILJA

USPORENI, 
SPORO 
POKRETNI

PROTICANJE, 
ISTICAJ

„NATIONAL 
ACADEMY OF 
ENGINEERING“

MILANSKI 
NOGOMETNI 
KLUB_________
ŽITELJ ATENE 
ILI SOLUNA

SAT, SITNI 
UGLJEN, 
ODLIČAN KAO 
GORIVO

„SEQUENCE 
READ ARCHIVE _________
BILJEŽNIK

„ZIMSKA 
OLIMPIJADA“

KOJI SU PUNI 
GNOJA_________

„PULSELESS 
ELECTRICAL 
ACTIVITY“

BJELANČE-
VINA_________
TOMISLAV 
ĆORIĆ

PRVO SLOVO 
ABECEDE

ALAN PARSONS________
TONA

TREĆI VOKAL

OTVOREN U I
ZRAŽAJU, 
PRAVEDAN,
ODAN, mn.

KUKAC 
SLIČAN PČELI_________

ISTOK

AUTO OZNAKA
 KNINA_________

KNJIŽEVNIK I 
NOVINAR 
MARTINOVIĆ

TREĆE SLOVO 
ABEC3EDE_________
RIMSKI 1000

RISKIRANJE_________

„TELEVISION 
ESPANOLA“

-

V
IC

tje
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Šest stranaca nađe se u okolnostima koje su izvan njihove kontrole i moraju 
koristiti svoje znanje kako bi preživjeli.

Kako izdresirati zmaja 3 SINK – 10.02. – 17:00h

Sve je počelo kao nevjerojatno prijateljstvo između adolescentskog Vikinga i strašnog 
zmaja Noćni bijes, I razvilo se u epsku avanturu koja se proteže u njihovim životima. 

Od ovog broja uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele 
koji je opet naš suradnik u Virovitičkom listu

PRONAĐI 10 RAZLIKA



„Doživjeti dijamantni pir nije mala stvar, to poželjeti mora 
svaki bračni par! Za svako se zlato živjeti treba, a za ovo 
treba ljubavi do neba.“ – stih je koji su Vinko i Jaga Široki 
dobili uokviren od svojih bližnjih povodom 60. godišnjice 
braka. Potpisujemo svaku riječ jer što je drugo smisao 
ljubavi, nego proživjeti život s voljenom osobom. – Jednom 
smo jedan drugome pred svima i pred Bogom rekli „da“ i 
nismo lagali te smo se toga i držali. Dakako da smo se znali 
posvađati i da je bilo stvari koje su nam zaljuljale brak, ali 
ipak smo uvijek bili vjerni jedan drugome – rekao je Vinko 
ističući kako im je ovih 60 godina jako brzo prošlo. 
Vinko i Jaga oboje su iz Bušetine pa se znaju od djetinjstva. 
No, jedno u drugo zagledali su se samo nekoliko mjeseci 
prije sudbonosnog „da“. 

LIJEPA I TEMPERAMENTNA 
– Vinko je svirao u crkvi, a ja sam pjevala pa smo se tako 
često viđali – prisjeća se Jaga koju je, kaže, kod Vinka 
najviše privukla dobrota. Cura i dečko bili su svega nekoliko 
mjeseci, a potom je Vinko zaprosio Jagu. Ona je, naravno, 
pristala. 
- Kod Jage mi se svidjelo to što je bila lijepa, puno ljepša 
nego sada – našalio se Vinko te nastavio. - Bila je tempera-
mentna i jednostavno smo se našli – rekao je Vinko ističući 
da za taj osjećaj nema definicije i nije ga lako objasniti.  
Kako su i Vinko i Jaga iz velikih obitelji to im je, kažu, puno 
pomoglo u njihovom braku. Vinko ima sedmero, a Jaga pe-
tero braće i sestara pa su iz tog obiteljskog iskustva puno 
naučili. 
- I jedno i drugo iz većih smo obitelji pa smo naučili jedno 
drugoga tolerirati, darivati, ali i posvađati se i ljutiti se. Tako 
smo naučeni, ali najvažnije je da smo uvijek znali jedan 
drugome praštati i pomiriti se – priča nam Vinko te dodaje 
da se Jaga brzo uklopila u njegovu obitelj s kojom su u 
početku živjeli. Neko su vrijeme živjeli s Vinkovim roditelji-

ROKO
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VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
7. 2. 2019.

Petak
8. 2. 2019.

Subota
9. 2. 2019.

Nedjelja
10. 2. 2019.

Ponedjeljak
11. 2. 2019.

Utorak
12. 2. 2019.

Srijeda
13. 2. 2019.
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Željka Đaković Leš

Čuvaju svoju ljubav do neba i ostali su 
jedno uz drugo i u najtežim trenutcima

Prava 
prevrtljiva 
veljača donosi 
i kišu i južinu 
Do kraja tjedna 
očekujemo osjet-
niji porast temperature 
zraka. Zadržat će se suho 
vrijeme. Tijekom jutra 
i večeri mjestimična 
magla ili sumaglica. 
Jutarnje temperature 
zraka od -5°C do 4°C 
tijekom nedjelje. Najviše 
dnevne od 6°C do 14°C 
ili koji stupanj više 
tijekom nedjelje. Vjetar 
slab do umjeren, južnih 
smjerova. 
                                                                   
U tjednu pred nama 
očekujemo nastavak 
nestabilnog vremenskog 
perioda. Očekujemo pov-
remenu kišu. Tijekom 
jutra i večeri mjestimična 
magla ili sumaglica. 
Jutarnje temperature 
zraka od -3°C, ili koji 
stupanj niže, do 5°C 
početkom tjedna. Najviše 
dnevne od 7°C do 13°C 
ili koji stupanj više 
početkom tjedna. Vjetar 
slab do umjeren, južnih 
smjerova. Od utorka u 
okretanju na sjeverne 
smjerove. 

 K P., DHMZ

Kod Vinka i Jage ljubavi 
je zaista bilo do neba, a 

tome svjedoči i troje djece, sedmero 
unučadi i šestero praunučadi

• Jednom smo jedan drugome pred svima i pred Bogom rekli „da“ i nismo 
lagali te smo se toga i držali. Dakako da smo se znali posvađati i da je 
bilo stvari koje su nam zaljuljale brak, ali ipak smo uvijek bili vjerni jedan 
drugome – rekao je Vinko ističući kako im je ovih 60 godina jako brzo prošlo. 

Bok, ja sam Cezar. U Skloništu me 
zafrkavaju da se ponašam u skladu 
sa svojim imenom. Ako cezar 
znači biti dobar i miran, onda da 
– ponašam se kao cezar. Ne volim 
žuriti, volim si uzeti vremena, a 
najviše volim prileći i odmoriti. Još 
sam mlad, gdje da žurim? Volim se 
družiti s drugim psima i ljudima. 
Jako volim ljude i njihove ruke 
kada me češkaju. Volio bih imati 
svoje ljude koji bi me češkali sto 
puta na dan, baš bih to volio. Volio 
bih nekoga zvati svojim i znati da 
negdje pripadam. Nadam se da će 
moji ljudi što prije doći po mene (i 
da će znati dobro češkati). Čekam 
vas!

M.L

NJUŠKA TJEDNA
Cezar (1,5 godina)

VINKO I JAGA ŠIROKI IZ BUŠETINE PROSLAVILI  DIJAMANTNI PIR

Čak 60 godina braka danas je iza njih, a tu važnu obljetnicu proslavili su uz 
brojnu obitelj, na fotografiji s unucima i praunucima

ZAJEDNO I KAD JE NAJTEŽE

Izgubili četvero djece, no danas su blagoslovljeni sa 
sedmero unučadi i šestero praunučadi 
Kod Vinka i Jage ljubavi je zaista bilo do neba, 
a tome svjedoči i troje djece, sedmero unučadi i 
šestero praunučadi. Koliko je njihova ljubav ve-
lika i jaka, govori i to što su izgubili čak četvero 
djece, dvoje kao nedonoščad, jedno s četiri 
mjeseca od upale pluća, a potom sina kada je 
imao 21 godinu. Unatoč tragedijama, uvijek 
bili jedan uz drugoga, zajedno su ih prebrodili 
i dokazali veličinu onoga što nose u grudima. 
Osim ljubavi, ovom je paru tijekom života, a 
najviše kod gubitka svojih najdražih, neizmjerno 
pomogla crkva i vjera. 
- Crkva nam je puno pomogla, osobito kod gu-
bitka djece. Tako smo odgojeni, tako smo nasli-
jedili od naših roditelja i to nam je dosta važno 
– rekao nam je Vinko. 
Ovaj bračni par danas svoju ljubav najviše daje 
svojim unucima i praunucima s kojima se zabavljaju više nego sa svojom djecom jer, kažu, 
morali su puno raditi i nisu imali toliko vremena kao danas. U tome doista uživaju, a tako je bilo i prilikom našeg 
posjeta kada je njihova praunučica plijenila svu našu pažnju, a osobito prabake i pradjeda koji ju, kao i ostalih pet 
praunučadi i sedam unučadi, obožavaju. 

ma, a potom su kupili kuću u kojoj i danas žive. Bavili su 
se svačime, a najviše poljoprivredom, odnosno duhanom, 
a kasnije i uzgojem svinja, čime se bave i danas. 

DOMAĆICA I PISAC
– Jedno vrijeme radio sam i u Zagrebu, ali sam se vratio, 
za razliku od mog brata koji je tamo ostao. Pokušao sam 
i u Njemačkoj, ali djeca su bila mala i supruga nije mog-
la sama s njima pa sam se i odande vratio. Uskoro smo 
počeli uzgajati svinje koje imamo i danas, ali otkada sam 
operirao kuk, snaha je glavna, ja vodim knjige i radim s 
traktorom, a ona ostalo. Žena je bila, a i sad je, domaćica, i 
to prava – priča nam Vinko hvaleći svoju voljenu. 
Jaga je uvijek fino kuhala, što je zaista za svaku pohvalu, 
budući da, kaže, nikada nije osjetila mirise. Vinko joj je u 
kuhanju pomagao, kao i danas, kad su joj godine donijele 
i probleme sa sluhom.  Jako voli i ručni rad, a danas šiva 
koliko može. Hobi ima i Vinko, a to je pisanje. Ima već tri 
svoje knjige te je suauotor u nekima. Najviše piše o svom 
selu i to na kajkavskom jer je, kaže, Bušetina zadnje 
kajkavsko selo prema istoku. 




